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P A Z V O J O B C I M E G R O S U P L J E 
V današnjem kaotičnem času družbenih spre
memb ne znamo več oceniti ali doživljamo 
pozitiven ali negativen razvoj. Če razvoj mer
imo po kriterijih iz polpreteklega časa (in
vesticije v nove poslovne površine in objekte, 
dohodek na zaposlenega, socialni standard 
na prebivalca itd.), jc razvoj sedanjosti go
tovo negativen. Zelo neradi pa sprejmemo 
novejše kriterije za ocenjevanje razvoja (npr.: 
stroški na enoto proizvoda oz. storitve, 
produktivnost in učinkovitost dela, ustvarjeni 
pogoji za realizacijo poslovnih projektov, 
število investicij in novih tržnih programov, 
dosežen delež na mednarodnem tržišču, ak
tivnosti za prosti čas...). Največkrat pri raz
voju raje sploh ne sodelujemo, ali pravimo, 
da tak razvoj ne vodi nikamor, ker navzven 
ni tako viden. 
Tudi na občinah se srečujemo z dilemami: 
kakšen razvoj potrebujemo, ali sploh voditi 
razvojno politiko, kako se vpeti v širše raz
vojne trende, kako zagotoviti vire za občin
ski razvoj. 
V občini Grosuplje se skušamo prilagajati 
danim razmeram in izvajati razvojne pro
grame v okviru občinskih pristojnosti in 

možnosti. 
S proračunskimi programi in decembra 1996 
sprejetim novim družbenim planom občine, 
ponujamo naslednje stratežke usmeritve: 
- izrabiti lokacijo, lego in prometni položaj 

občine za kakovost bivanja, razvoj gos
podarskih dejavnosti in organiziranje po
nudbe za izletnike 

- graditi naselje Grosuplje kot subregion-
alni center 

- omogočiti enakomerno gradnjo infras
trukture na območju cele občine 

- ustvariti boljše pogoje za vzgojo, šolst
vo, aktivnosti mladih, zdravstvo, re
kreacijo in kulturno udejstvovanje 

- ohraniti območje občine kar najbolj čis
to in okolju prijazno. 

Temu sledijo tudi letošnje konkretne raz
vojne aktivnosti občine: pridobiti nov pros
tor za vrtec, izgraditi šolo in večnamensko 
športno dvorano, opredeliti zazidljive pov
ršine in izdelati zazidalne ter ureditvene 
načrte, izpostaviti in promovirati objekte 
kulturne in naravne dediščine, graditi cest
no, telefonsko in komunalno infrastrukturo, 
spodbujati aktivnosti društev, zvez, krajevnih 

V tej številki preberite: 
* Beta, d.o.o. - zgodba o uspehu ali 

neuspehu... 
* Guma, d.d. - vedno uspejšnejša 
* Vrsta obvestil občanom 
$ 25. seja občinskega sveta ali -

kako ustreči vsem željam? 
& Svetniki o svojem delu 
& Otroci dveh domovin 
* Veliko aktivnosti v naši občini 
* Gost meseca: Alojz Černič 
* Ne pozabimo: 22. april - Dan 

zemlje 
* in še mnogo zanimivega branja... 

skupnosti in gradbenih odborov, organizira
ti ekološki nadzor in pripraviti vse potrebno 
za gradnjo nove komunalne deponije, preo
braziti kmetijstvo ter pospeševati turistične 
in podjetniške programe... 
Vemo, da so naša razvojna vlaganja presk
romna za želje in potrebe občine ter občanov. 
Omejujejo nas pristojnosti , še bolj pa 
možnosti, zlasti finančne in kadrovske. 
Vendar s skupno pomočjo in sodelovanjem 
tako občine, države, podjetij in občanov, 
gotovo nekaj storimo za razvoj naše občine. 

ŽUPAN 
Rudolf Rome 



* * * GOSPODARSTVO IN PODJETNIŠTVO * * * Z Z I 
B E T A d o o . ZGODBA SE KONČUJE Z LIKVIDACIJO 
Z velikimi težavami se pred steča
jem ni soočalo le podjetje Lesnina 
Miles, o katerem smo pisali pred 
meseci. Črni oblaki so se zgrnili 
tudi nad Beto, še eno nekdanje 
podjetje GPG-ja. 
Obe zgoraj omenjeni podjetji 
izhajata iz nekdanjih Kovinsko 
lesnih obratov. Bi l i sta ustanovlje
ni leta 1991, ko seje moralo pod
jetje GPG zaradi ohranjanja kon
kurenčnosti reorganizirati. GPG je 
postalo edini lastnik Bete. Zeml
jišče in zgradbe so ostale v njegovi 
lasti (to je poslovne rezultate Bete 
letno obremenilo za 200.000 D E M 
najemnine)., opremo in stroje pa je 
v procesu reorganizacije preneslo 
na Beto. 
TEŽAVE. Beta je tako ostala pre
puščena sama sebi, svoji iznajdlji
vosti in zmožnostim prilagajanja 
novim potrebam trga kovinskih 
opažev, dvigal,... Naključje je ho
telo, daje povrh vsega v tem času 
zašla v krizo tudi panoga gradbe
ništva. Naročila so se zelo zman
jšala, s čimer se je morala soočiti 
tudi Beta. 
Podjetje je sicer poslovalo brez 
blokiranega žiro računa, 76 de
lavcev je redno dobivalo plače po 
kolektivni pogodbi. Vendar mu do 
leta 1996 ni nikoli uspelo plačati 
dolga do svojega lastnika - 200.000 
D E M najemnine, odlagalo pa je 
tudi plačevanje svojih obveznosti 
do dobaviteljev. O kakršnemkoli 
ostanku denarja za nujno potrebne 
posodobitve in investicije seveda 
ni bilo govora. GPG je iskalo reš
itev v zamenjavi direktorjev, a 
"čarobne formule" ni uspelo odkri
ti nobenemu. 
Po petih letih seje zato GPG zače
lo spraševati: čemu podjetje in 
nepremičnine, od katerih ni nobene 
koristi. Konec leta 1996 so v Beto 

poslali g. Bojana Cesarja, ki naj bi 
kot neodvisni strokovnjak pregled
al preteklo poslovanje podjetja in 
predlagal izhod iz krize. Ugotovil 
je, daje podjetje vendarle še toli
ko zdravo, da bi bilo mogoče iz
peljati likvidacijo, ki ima tako za 
delavce kot za lastnika prednosti 
pred stečajem. Stečajni postopek 
lahko traja mesece, lastnik je le 
eden izmed upnikov. V obravnav
anem primeru pa bo interese last
nika (GPG-ja) zastopal in uveljav
ljal g. Bojan Cesar. 
KJE VZETI ZA ODPRAVNI
NE. "Če bi Beta imela lastne 
poslovne prostore, bi lahko še 
naprej uspešno životarila. Druga 
možna rešitev, ki je bila aktualna 
še pred enim letom, bi bila odpus
titev 20 delavcev. Ostalih 56 zapos
lenih bi potem lahko dobro delalo 
naprej. Najtrši oreh pri uresničitvi 
te zamisli so bile odpravnine, ki bi 
nanesle skupaj 300.000 D E M 
(skoraj 20 mesečnih najemnin). 
Tega denarja Beta seveda ni ime
la", še razlaga svoje ugotovitve g. 
Bojan Cesar. 
LIKVIDACIJA. Bistvo l ikvi 
dacijskega postopka je, da se mora 
likvidacijski upravitelj z vsemi 
upniki (dobavitelji, zaposlenimi,...) 
dogovoriti o poplačilu določenega 
dela njihovih terjatev do podjetja. 
" Podatki kažejo, daje bilo lani v 
Sloveniji 600 stečajev in le 7 likvi
dacij. Že na podlagi tega lahko vi
dimo, koliko zahtevneje je izpel
jati postopek likvidacije", razlaga 
g. Cesar in dodaja, da gre za 
nespameten zakon, ki mnoga pod
jetja vodi v stečaje, namesto k od
puščanju dela delavcev. 
Odločitev o višini poplačila terjat
ev je stvar pogajanj med upniki in 
dolžnikom. Če katerikoli upnik z 
dogovorom ni zadovoljen, lahko 
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sproži stečaj, v katerem se le-ti 
poplačajo iz stečajne mase. Zakon 
ima tu vgrajeno nekakšno varnost
no varovalko, saj pravi, da mora 
tisti, ki sproži stečajni postopek, v 
naprej plačati 10.000 D E M za 
stroške. Ker gre za veliko vsoto, je 
malo verjetno, da bi posamezni 
upnik, še posebej, če ima majhno 
terjatev, tvegal in sprožil stečaj. 
Enak problem seje pojavil tudi v 
Milesu, saj niti upniki niti vsi 
delavci skupaj te vsote niso bili 
pripravljeni žrtvovati. 
Po priporočilu g. Bojana Cesarja 
seje GPG d.d. odločilo za pričetek 
likvidacijskega postopka v Beti. 
Postopek je bil sprožen 23. 1. 
1997, ko je bilo tudi odpuščenih 
vseh 76 zaposlenih. Ti so sedaj na 
Zavodu za zaposlovanje in preje
majo nadomestilo. Sodišče je na 
predlog G P G d.d. za l ikvida
cijskega upravitelja Bete določilo 
g. Bojana Cesarja. 
ŠTIRJE KUPCI. Najpomembne
jša naloga likvidacijskega uprav
itelja je torej doseči dogovor o us
treznem poplačilu upnikov in zag
otoviti denar zanj. Poleg tega je g. 
Cesar dobil nalogo tudi s strani 
lastnika, ki se je nanašala na us
trezno "vnovčitev" tako lastnine 
Bete (prodaja strojev in druge 
opreme) kot lastnine GPG-ja. Za 
nakup strojev in najem poslovnih 
prostorov GPG-ja (ki so pred tem 
pripadali Beti), skupaj s pisarnami, 
so se odločila tri zasebna podjetja 
(Nautilus, Vilpo in Koviflex) ter 
obrtnik, ki se bo ukvarjal z lakiran
jem kovinskih izdelkov. Našteta 
podjetja prostore že urejajo in 
opremljajo, aprila pa naj bi v njih 
stekla proizvodnja. Ker imajo 
podoben proizvodni program kot 
Beta, bodo že na začetku zaposlila 
30 njenih delavcev, do konca leta 
pa naj bi se ta številka povzpela na 
50, razlaga g. Cesar. 
PODJETNIŠKI CENTER. Tako 
bo v prostorih nekdanje Bete, ki bo 
formalno prenehala obstajati 1. 5. 
1997, zrasel podjetniški center, v 
katerem bodo podjetja imela 
odlične pogoje za delo (prenovl
jeni prostori, ugodna lokacija, ure
jena infrastruktura). "Zaradi vsega 
tega je ta rešitev optimalna tako za 
delavce Bete kot za GPG", je pre
pričan likvidacijski upravitelj, ki 
bo po zaključku likvidacijskega 
postopka postal upravnik podjet

niškega centra. To pomeni, da bo s 
strani lastnika objektov in zeml
jišča, to je Gradbenega podjetja 
Grosuplje, zadolžen za upravljan
je s tem premoženjem (skrb za ko
munalno vzdrževanje in infrastruk
turno ureditev prostorov, plačilo 
električne energije, izterjava na
jemnin, polnjenje objekta...). 
Po sprožitvi stečajnega postopka v 
Milesu je GPG g. Cesarja določilo 
tudi za upravnika zgradb in zeml
jišč tega podjetja. Zadolžen je torej 
za iskanje kandidatov, ki bi začela 
s proizvodnjo v teh obratih in za 
pogajanja z njimi glede pogojev 
najema prostorov in zemljišč. 
Menda so tudi ti prostori že v ce
loti oddani in to podjetjem iz lesne 
panoge. 
ZEMLJIŠČA NAPRODAJ. G. 
Cesar Bojan pa tudi sporoča, da 
vodi informacijsko prodajno pisar
no za GPG d.d. za območje Gro-
suplja. V naslednjih letih naj bi na 
200.000 m2 zemljišč (od parcele 
podjetja Dolenjgrad do IKOM-a) 
zrasla proizvodno obrtna cona (ur
banistični načrt naj bi bil sprejet 
letos). Vendar bo prodaja zemljišča 
posameznim podjetnikom ali obrt
nikom vezana na pogoj, da bo 
izgradnja objektov izključno v do
meni GPG. Več informacij o tem 
lahko dobite pri g. Bojanu Cesarju 
(telefon št. 762-028). 
Tako se z likvidacijo končuje zgod
ba podjetja Beta. G. Cesar pravi, 
da gre za zgodbo s srečnim kon
cem, kajti bistveno je, da bo zopet 
dobila zaposlitev večina nekdanjih 
delavcev Bete. Odločitev o tem ali 
pri Beti res lahko govorimo o zgod
bi o uspehu, pa prepuščam bral
cem. 

Tatjana Skubic 

Z modrostjo se 
zida hiše in 
z razumnostjo 
se utrjuje; 
z znanjem 
se polnijo hrami 

frov) 



* * * GOSPODARSTVO IN PODJETNIŠTVO * * * 

KORAK NAPREJ V PODJETJU GUMA d.d. 
O D S L E J IMA TUDI TO POD
JETJE, KI LETOS PRAZNUJE 20 
L E T N I C O OBSTOJA, INDUS
TRIJSKO PRODAJALNO. 
V lanski septemberski številki Gro
supeljskih odmevov smo zapisali, 
da v podjetju razmišljajo o izgra
ditvi industrijske prodajalne. 
Kupcem so sicer vedno nudili 
možnost nakupa njihovih izdelkov, 
čeprav za to niso imeli posebej ure
jenih prostorov. 
Že v letošnji pomladi pa so od be
sed prešli k dejanjem. Podajalno 
jim je namreč že do sredine marca 
uspelo urediti in opremiti, potreb
na je bila le še slavnostna otvor
itev. In v lepem sončnem soboten-
em jutru smo se pred novo proda
jalno zbrali vsi, ki nas Guma tako 
ali drugače zanima ali smo z njo 
na nek način povezani. Zaposleni, 
poslovni partnerji, kupci in drugi 
Grosupeljčani, kij ih taki dogodki 
zanimajo. 
Slavnost je s svojim obiskom 
počastil tudi župan občine Grosu
plje, g. Rudolf Rome. V govoru je 
ugotovil, da se z odprtjem nove tr
govine konkurenca v Grosuplju še 
povečuje, zato bo borba za uspeš
no poslovanje in kar najboljše 

zadovoljevanje potreb kupcev še 
bolj neizprosna. Opozoril je na 
dejstvo, da se nova trgovina nahaja 
na lepem prostoru, v čudovitem 
naravnem okolju. Ima pa tudi veli
ko parkirnega prostora, kar je 
danes še posebej pomembno. To 
svoje razmišljanje je zaključil s 
predstavitvijo načrtov glede do
končne ureditve gospodarske cone 
v Brezju. 
Seveda se spodobi, da novi proda
jalni da popotnico direktor pod
jetja, g. Jože Košak. Med drugim 
smo izvedeli, daje tudi v pretek
lem letu podjetje poslovalo usp
ešno, saj so prihodki znašali več 
kot 615,5 mio SIT, odhodki pa 
nekaj manj kot 613 mio SIT. Sk
upno so investirali za 11,5 mio 
SIT lastnih sredstev, predvsem v 
posodobitev računalniške in pro
gramske opreme ter proizvodnje. 
V zvezi z novo pridobitvijo pa: 
"Poslovni prostor, ki so ga preure
dili v prodajni center, meri 300 
m2, zunanje površine pa bomo 
prilagodili potrebam in zahtevam 
kupcev, kajti veliko asfaltno dvor
išče nam omogoča skoraj neome
jeno širitev. Celotna vrednost 
poslovnega prostora PE G U M A 

Prodajni center je stala nekaj več 
kot 6 mio SIT, investicijo smo 
pokrili v celoti z lastnimi sredstvi. 
... Mnogo dela so opravili zapos
leni v družbi Guma predvsem iz
ven rednega delovnika v po
poldanskem in sobotnem času". 
Še naprej pa se v podjetju Guma 
obvezujejo, da bodo skrbeli za 
čisto in urejeno okolico. 
V Gumi niso pozabili tudi na kul
turni program, v katerem so ubra

ni glasovi Stiškega okteta dodali 
svoj košček k že tako dobremu 
razpoloženju. 
Na koncu nam ostane le še pov
abilo, da si novo prodajalno ogle
date. Čeprav je iz ceste nekoliko 
umaknjena, vas bodo označeval
ne table pripeljale naravnost pred 
vhodna vrata. Več o tem, kaj vam 
v njej ponujajo, pa lahko pre-be-
rete v spodnjem oglasu 

Tatjana Skubic 

PRODAJNI CENTER 
To in še mnogo zanimivih artiklov - za vsak okus in 

vsak žep, zato: 

Naj za nakup ne zmanjka vam poguma, 
saj neverjetne cene so v 

PRODAJNEM CENTRU GUMA! 

N O V O V 

G R O S U P L J E M ! 
V našem novem PRODAJNEM CENTRU v kompleksu 
GUMA v Brezju pri Grosupljem smo za VAS pripravili 

neverjetno ponudbo z najugodnejšimi cenami. Če nas 
boste obiskali, iz našega prodajnega centra gotovo ne 

boste odhajali praznih rok! 
Kot nalašč za spomladanski čas: 

cvetlični lončki, zemlja za rože, gnojila, 
semena, rokavice, cevi za namakanje, 

vrtne kosilnice in še za VAS, ki "pomlajujete' 
svoja stanovanja 

najceneje boste pri nas kupili barve in še 
marsikaj, kar potrebujete pri 

vsakdanjem delu. 
Pozabili nismo niti na veše hišne ljubljence! 

Trgovina je odprta vsak dan od 7. do 19. ure, v 
od 7. do 13. ure 

Tel.: 762-200, faks: 764-

j e n c e i 



OBČINA GROSUPLJE 
KOMISIJA ZA ODLIKOVANJA 
V skladu s 18.členom Statuta Občine Grosu
plje (Ur.list RS, št. 26/95) in 11. členom Od
loka o nagradah in priznanjih Občine Grosu
plje (Ur. list RS, št. 66/96) objavljamo: 

R A Z P I S 
o nagradah in priznanjih Občine 

Grosuplje za leto 1997 

I. 
Nagrade in priznanja se podeljujejo 
najzaslužnejšim posameznikom, podjetjem, 
zavodom, društvom in drugim organizacijam 
za uspehe in dosežke, ki imajo trajen pomen 
za razvoj, ugled in promocijo občine na jav
nem, gospodarskem, družbenem, znanstven
em, vzgojno-izobraževalnem, kulturnem ter 
drugih področjih. 
Podeljene bodo naslednje nagrade in 
priznanja: 
a. Nagrada občine Grosuplje z zlatim znakom 

občine Grosuplje in 
b. Priznanje občine grosuplje z: 

- zlatim znakom 
- srebrnim znakom 
- bronastim znakom 

II. 
Nagrade in priznanja se podeljujejo enkrat let
no - ob občinskem prazniku 25. junija. 
Podelita se največ dve nagradi z zlatim zna
kom občine Grosuplje, ki se sestojita iz list
ine, zlatega znaka občine Grosuplje in denarne 
nagrade. 
Denarna nagrada se podeli samo posamezni
kom. 
Komisija pa lahko odloči, da se denarna nagra
da ne podeli. 
Pravne osebe, zavodi in druge organizacije 
prejmejo le listino in zlati znak občine Grosu
plje. 
Podelita se lahko največ po dve priznanji 
občine v obliki: 
listine in zlatega znaka občine Grosuplje 
listine in srebrnega znaka občine Grosuplje 
listine in bronastega znaka občine Grosuplje 

III. 
Predlog za podelitev priznanj lahko podajo: 
občina, podjetja, zavodi, društva ter občani 
občine Grosuplje. 
Predlog mora biti pismen in mora vsebovati 
poleg natančnih podatkov o kandidatu tudi us
trezno obrazložitev za katero nagrado in 
priznanje kandidira. 
O podelitvi priznanj bo odločal Občinski svet 
občine Grosuplje na predlog Komisije za od
likovanja. 

IV. 
Razpis traja 30 dni. 
Pisne predloge z obrazložitvijo pošljite najkas
neje do 16. maja 1997 na naslov: Občina Gro
suplje, Kolodvorska 2 - s pripisom "nagrade 
in priznanja". 

KOMISIJA ZA ODLIKOVANJA 
Predsednik 

Alojz Jamnik l.r. 

Občina Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 Gro
suplje objavlja na podlagi odredbe o postop
ku za izvajanje javnega razpisa za oddajo 
javnih naročil (Ur. list RS, št. 28/93 in 
19/94) 

JAVNI RAZPIS 
za izbiro programov za izvajanje nalog 

na področju športa v letu 1997 

1. Naročnik: Občina Grosuplje, Kolodvors
ka 

2, 1290 Grosuplje. 
2. Na razpisu lahko sodelujejo naslednji iz

vajalci športnih programovssedežem v 
Občini Grosuplje: 
- športna društva, vključena v Zvezo šport
nih organizacij Grosuplje prek Zveze 
športnih organizacij Grosuplje, in druga 
športna društva, 
- Zveza športnih organizacij Grosuplje, 
- zavodi, gospodarske družbe, zasebniki in 
druge organizacije, ki so registrirani za 
opravljanje dejavnosti v športu, 
- ustanove, ki so ustanovljene za opravl
janje dejavnosti v športu in so splošno 
koristne in neprofitne. 

Vsi izvajalci morajo prijavi priložiti: 
- predstavitev vsebine programa s predv
idenimi finančnimi viri, 
- dokazilo o registraciji dejavnosti, 
- opis dejavnosti, leta delovanja, doseženi 
uspehi in morebitna prejeta priznanja, 
- številko žiro računa. 

3. Predmet razpisa je sofinanciranje oz. fi
nanciranje naslednjih programov: 
- interesna športna vzgoja predšolskih 
otrok, 
- interesna športna vzgoja šoloobveznih 
otrok, 
- interesna športna vzgoja mladine, 
kakovostni šport odraslih, 
športno rekreativna dejavnost odraslih. 

4.Okvirna vrednost razpisanih programov je 
11.500.000,00 tolarjev. 

5.Izbrani programi se bodo financirali na 
podlagi pravilnika za finan ciranje klubov, 
društev in vadbenih skupin na področju 
športa v Občini Grosuplje. Prednost pri iz
biri bodo imeli izvajalci neprofitnih orga
nizacij in zavodov. 

6.Rok za prijavo programov je 13.05.1997 
do 9.00 ure. Programe pošljite na naslov: 
Občina Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 
Grosuplje. Kuverte morajo biti zalepljene 
s selotejpom, prek katerega je žig po nud-
nika, ter označene z oznako " P R O G R A M I 
ŠPORTA - NE ODPIRAJ" . 

7.Odpiranje ponudb bo 15.05.1997 ob 9.00 
uri v sejni sobi Občine Grosuplje, Kolod
vorska 2, 1290 Grosuplje. 

8.Ponudniki bodo o izidu javnega razpisa 
obveščeni v 15 dneh od dneva odpiranja 
ponudb. 

OBČINA GROSUPLJE ŽUPAN 
Rudolf Rome, dipl. ing. 

Občina Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 Gro
suplje objavlja na podlagi odredbe o postopku 
za izvajanje javnega razpisa za oddajo javnih 
naročil (Ur. list RS, št. 28/93 in 19/94) 

JAVNI RAZPIS 
za izbiro programov izvajalcev na 

področju kulture v letu 1997 

1. Naročnik: Občina Grosuplje, Kolodvorska 2, 
1290 Grosuplje. 

2. Na razpisu lahko sodelujejo naslednji izva
jalci kulturnih programov s sedežem v Obči
ni Grosuplje: 

• zavodi, gospodarske družbe, zasebniki in 
druge organizacije, ki so registrirani za oprav
ljanje dejavnosti v kulturi, 

• ustanove, ki so ustanovljene za opravljanje 
dejavnosti v kulturi in so splošno koristne in 
neprofitne. 

Vsi izvajalci morajo prijavi priložiti: 
• predstavitev vsebine programa s predvideni

mi finančnimi viri, 
• dokazilo o registraciji dejavnosti, 
• opis dejavnosti, leta delovanja, doseženi us

pehi in morebitna prejeta priznanja, 
• številko žiro računa. 
3. Predmet razpisa je sofinanciranje oz. finan

ciranje programov na naslednjih področjih: 
• gledališkem, 
• glasbenem, 
• folklornem in plesnem, 
• likovnem in 
• literarnem področju. 
4.Okvirna vrednost razpisanih programov je 

1.290.000,00 tolarjev. 
5. Pravočasno prispele programe in projekte bo 

ocenila in predlagala za financiranje oz. so
financiranje komisija, ki jo bo imenoval 
župan Občine Grosuplje. 

6. Rok za prijavo programov je 13.05.1997 do 
9.00 ure. Programe pošljite na naslov: Obči
na Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 Grosu
plje. Kuverte morajo biti zalepljene s selote
jpom, prek katerega je žig ponudnika, ter 
označene z oznako " P R O G R A M I K U L 
TURE - NE ODPIRAJ". 

7. Odpiranje ponudb bo 15.05.1997 ob 9.00 uri 
v sejni sobi Občine Grosuplje, Kolodvorska 
2, 1290 Grosuplje. 

8. Ponudniki bodo o izidu javnega razpisa ob
veščeni v 15 dneh od dneva odpiranja po
nudb. 

OBČINA GROSUPLJE ŽUPAN 
Rudolf Rome, dipl. ing. 

Stopite na pravo pot, 
glejte in vprašajte po 

stezah starih časov 
Kje je pot k dobremu in 

pojdite po njej! 
Tako boste našli mir 

svoji duši! 
(Jeremija) 



OBVESTILO 
O VKNJIŽBI ETAŽNE LASTNINE 

V ZEMLJIŠKO KNJIGO 
Vse občanke in občane občine Grosuplje ob
veščamo, da ježe nekaj časa v veljavi Zakon o 
zemljiški knjigi (Ur. 1. RS, št. 33/95), ki v 135. 
členu določa obvezen vpis etažne lastnine v 
petih letih od uveljavitve zakona. 
Ta rok se izteče v mesecu juliju leta 2000. 
V 133. členu zakona so predpisane denarne ka
zni (prekršek), če do izteka roka vpis v zeml
jiško knjigo ni bil izveden. 
Glede na dejstvo, da se rok počasi a vztrajno 
izteka, je občina Grosuplje izvedla postopek 
priznanja usposobljenosti izvajalcev za 
vknjižbo etažne lastnine na območju občine 
Grosuplje. 
Na javni razpis so se prijavile štiri gospodar
ske družbe (d.o.o.). 
Občina Grosuplje je priznala usposobljenost 
za vknjižbo etažne lastnine samo trem gospo
darskim družbam, in sicer: 
1. RAZOR d.o.o. s sedežem: Kolodvorska 9, 
Ljubljana, Tel.: 1322-122 
2. Z P K S U d.o.o. (Zavod za prostorsko, komu
nalno in stanovanjsko urejanje) s sedežem: Ta
borska c. 3, Grosuplje,Tel.: 763-078 
3. LDWIG d.o.o. Arhitekt biro s sedežem: Le
tališka 30, Ljubi jana,Tel.: 1402-370 
Za samo vknjižbo etažne lastnineje potrebno: 
V urediti lastništvo stavbnega zemljišča 
V pridobiti odločbo o določitvi funkcionalne

ga zemljišča 
V geodetska odmera z odločbo določenega 

funkcionalnega zemljišča 
V pridobiti original gradbeni načrt ali izdelati 

nov načrt celotne stavbe in pripadajočih 
posameznih delov 

V izdelava pogodbe o določitvi deležev 
etažnih lastnikov in overitev podpisov pri 
notarju 

V vložiti zemljiško-knjižni predlog ter 
V pridobiti zemljiško-knjižno listino o lastništ

vo etažne lastnine. 
Vsi zainteresirani lastniki večstanovanjskih in 
poslovnih zgradb, se lahko direktno obrnejo 
na izbrane izvajalce, ki j im občina Grosuplje 
priznava strokovno usposobljenost za vknjižbo 
etažne lastnine. V kolikor boste vpis etažne 
lastnine opravili preko izvajalcev, bo potreb
no z njimi skleniti še posebno pogodbo o delu. 
Lahko pa etažni lastniki sami vodijo zahtevan 
postopek. 
Osnovni namen vpisa e tažne lastnine 
(nepremičnine) v zemljiško knjigo je pravna 
varnost, saj je zemljiško-knjižna listina glavni 
dokaz lastništva nepremičnine v morebitnih 
sodnih in upravnih postopkih. Prav tako je z 
vknjižbo nepremičnine omejena možnost 
večkratnega prometa z nepremičnino. Po
drejen, a nič manj pomemben namen je v 
možnosti zastavite nepremičnine (hipoteka) pri 
pridobivanju bančnega oziroma drugega kred
ita. 
Vsem lastnikom večstanovanjske oziroma 

poslovne zgradbe, predlagamo, da se enotno 
odločijo za vpis v zemljiško knjigo, ker bodo 
s tem stroški na posamezno enoto bistveno 
manjši. 
April 1997 

OBČINA GROSUPLJE 
URAD ZA SPLOŠNE ZADEVE 

Občina Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 Gro
suplje objavlja na podlagi odredbe o postopku 
za izvajanje javnega razpisa za oddajo javnih 
naročil (Ur. list RS, št. 28/93 in 19/94) 

JAVNI RAZPIS 
za izbiro programov izvajalcev na 

področju interesnih dejavnosti mladih 
v letu 1997 

1 .Naročnik: Občina Grosuplje, Kolodvorska 2, 
1290 Grosuplje. 

2. Na razpisu lahko sodelujejo organizacije, ki 
delajo z mladimi in imajo sedež v Občini 
Grosuplje: 

• društva, » 
• zavodi, gospodarske družbe in druge orga

nizacije ter 
• javni zavodi. 
Vsi izvajalci morajo prijavi priložiti: 
• predstavitev vsebine programa s predvideni

mi finančnimi viri, 
• dokazilo o registraciji dejavnosti, 
• opis dejavnosti, leta delovanja, doseženi us

pehi in morebitna prejeta priznanja, 
• številko žiro računa. 
3. Predmet razpisa je sofinanciranje oz. finan

ciranje programov na naslednjih področjih 
dela z mladimi: 

• organiziranje prostega časa otrok in mladine, 
• prireditve in 
• druga področja. 
4.Okvirna vrednost razpisanih programov je 

2.400.000,00 tolarjev. 
5. Pravočasno prispele programe in projekte bo 

ocenila in predlagala za financiranje oz. so
financiranje komisija, ki jo bo imenoval 
župan Občine Grosuplje. 

6. Rok za prijavo programov je 13.05.1997 do 
9.00 ure. Programe pošljite na naslov: Obči
na Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 Grosu
plje. Kuverte morajo biti zalepljene s selote-
jpom, prek katerega je žig ponudnika, ter 
označene z oznako "PROGRAMI M L A D I H 
- NE ODPIRAJ". 

7. Odpiranje ponudb bo 15.05.1997 ob 9.00 uri 
v sejni sobi Občine Grosuplje, Kolodvorska 
2, 1290 Grosuplje. 

8. Ponudniki bodo o izidu javnega razpisa ob
veščeni v 15 dneh od dneva odpiranja po
nudb. 

OBČINA GROSUPLJE ŽUPAN 
Rudolf Rome, dipl. ing. 

PRIJETNO LETOVANJE 
ZA NAŠE OTROKE 

Zavod za letovanje in rekreacijo otrok, Ljubl
jana, Komenskega 7, tudi letos organizira 
letovanje osnovnošolskih otrok v počitniškem 
domu v Savudriji. Ponujamo vam dva 10-
dnevna termina: 
30. 06. - 10. 07. in 10. 07. - 20. 07.1997. 

Cena 10-dnevnega letovanja je 33.000,00 
sit in zajema 10 polnih penzionov 
(prenočišče, 5 obrokov hrane dnevno), avto
busni prevozna relaciji Grosuplje - Savudr-
ija - Grosuplje, izlet z barko, obisk znanega 
glasbenika in drugih kulturno-zabavnih ust
varjalcev, fotografiranje, uporaba trampoli-
na pod nadzorom, 
strokovno vodstvo (en vodnik skrbi za na
jveč 15 otrok) in organizacija letovanja. 
Vse dodatne informacije in rezervacije ka
pacitet lahko dobite po telefonu (061)310 
632 pri g. Potočarju ali ga. Lukežič. 

STRANKE POROČAJO 

OBVEŠČAMO VAS, D A BO 
JANEZ JANŠA, P O S L A N E C V 

DRŽAVNEM Z B O R U R E P U B L I K E 
SLOVENIJE Z A VAŠA VPRAŠANJA IN 

POBUDE NA VOLJO V POSLANSKI 
PISARNI V GROSUPJEM V 

PONEDELJEK, 14. APRILA, 12. M A J A , 
26. M A J A , 16. JUNIJA IN 30. JUNIJA 

OD 9,30 DO 12,30 V 
PROSTORIH OBČINSKEGA O D B O R A 

SDS GROSUPLJE, T A B O R S K A 2. 

% / a 

D R O G E R I J A 
Adamičeva 26, tel.: 763-656 



RAZPIS ZA KORIŠČENJE POČITNI
ŠKIH OBJEKTOV V LETU 1997 

V letu 1997 so delavcem občine Grosuplje za 
letovanje na razpolago naslednji počitniški 
objekti: 
POČITNIŠKA STANOVANJA 
Červar 2.300,00 SIT/dan 
Novigrad 2.300,00 SIT/dan 
Počitniška prikolica Selce 2.300,00 SIT/dan 
POČITNIŠKA HIŠICA TERME ČATEŽ 
4.400 SIT/dan 
TERMINI: 28.06. - 04.07. 

12.07. - 18.07. 
26.07. - 01.08. 
09.08. - 15.8. 
23.08. - 29.08. 
06.09. - 15.09. 
26.09. - 05.10. 

Prednost pri koriščenju objektov imajo delav
ci občine Grosuplje, v prvi vrsti delavci s šo
loobveznimi otroci. Pri zgoraj navedenih ob
jektih imajo v primeru preostalih prostih ter
minov prednost delavci bivše občine Grosupl
je po enaki ceni kot delavci občine Grosuplje. 
Možnost plačila v več obrokih, odvisno od 
višine obveznosti. 
Prijave v pisni obliki na priloženih prijavnicah 
pošljite do 30.5.1997 Komisiji za dodelitev ter
minov koriščenja počitniških objektov, Kolod
vorska 2, 1290 Grosuplje. 
V kolikor počitniški objekti ne bodo zasedeni, 
lahko proste termine koristijo tudi občani 
občine Grosuplje in sicer po 20 % višji ceni. 

SEZNAM OBJAVLJENIH ODLOKOV IN 
SKLEPOV 

V URADNEM LISTU REPUBLIKE SLO
VENIJE 

(v mesecu februarju in marcu 1997) 
- Odlok o usklajenosti prostorskih izvedbenih 
in drugih prostorskih aktov s prostorskimi 
sestavinami dolgoročnega in srednjeročnega 
plana Občine Grosuplje za obdobje 1996 do 
2000 
(Uradni list RS, št. 3/97) 
- Odlok o spremembah in dopolnitvah prostor
skih sestavin dolgoročnega in srednjeročnega 
plana Občine Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 3/97) 
- Odlok o nadomestilu za uporabo stavbnega 
zemljišča (Grosuplje) 
(Uradni list RS, št. 5/97) 
- Odlok o oskrbi s pitno vodo na območju 
občine Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 5/97) 
- Sklep o vrednosti točke za izračun nadomes
tila za uporabo stavbnega zemljišča na območ
ju Občine Grosuplje za leto 1997 
(Uradni list RS, št. 5/97) 
- Sklep o izhodiščni ceni za izračun sorazmerne
ga dela stroškov opremljanja stavbnega zeml
jišča izven območja urejanja stavbnega zeml
jišča za Občino Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 5/97) 
- Odlok o ustanovitvi javnega zavoda Vzgojno-
varstveni zavod Kekec Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 6/97) 

- Odlok o dopolnitvi odloka o določitvi 
pomožnih objektov (Grosuplje) 
(Uradni list RS, št. 6/97) 
- Sklep o javni razgrnitvi osnutka zazidalnega 
načrta Nova šola Brinje Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 6/97) 
- Sklep o določitvi cen programov v Vzgojno-
varstvenem zavodu Kekec Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 7/97) 
- Sklep o delitveni bilanci premoženja prejšnje 
Občine Grosuplje na dan 31.12.1994 in sklada 
stavbnih zemljišč prejšnje Občine Grosuplje na 
dan 1.8.1995 
(Uradni list RS, št. 7/97) 
- Sklep o deficitarnih storitvenih dejavnostih v 
Občini Grosuplje za leto 1997 
(Uradni list RS, št. 10/97) 
- Odlok o ustanovitvi javnega zdravstvenega 
zavoda Zdravstveni dom Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 13/97) 

Z A H V A L A 
Ob prezgodnji smrti ljubega moža, oče
ta in deda K A S T E L I C A L O J Z A iz 
Podgorice sc prav leto zahvaljujemo ga. 
dr. Grabljevec Fani in sestri Lojzki Po-
trpin za njuno izredno požrtvovalno po
moč v njegovih zadnjih urah. 

ANA KASTELIC 
IN OST A LI NJEGO VI 

ABC TABOR ZA VAS VEDNO NAJUGODNEJŠI 

O D 1 5 . 4 . 1 9 9 7 D O 3 0 . 4 . 1 9 9 7 T A B O R J E V I D N E V I 
CDJSKCE [ P M D A J E v trgovinah s steklom 

F M G M J E pri nakupu nad 20.000 SIT - 10 % popust 
P [ R © D A J E _ v trgovinah z gradbenim materialom 

IMJ&JE 

MEDNARODNO 
TRGOVSKO PODJETJE, d.d. 

pri nakupu nad 30.000 SIT - 5 % popust 

KAM PO POHIŠTVO LV 
RELO TEHNIKO? 

V trgovine T A B O R A : 
- Pohištvo Ivančna Gorica 

- Dom Škofljica 
Opremo Grosuplje - prenovljeno trgovino, 

ki seje preselila v prostore 
GPG na Taborsko c. 13. 

UGODNE PLAČILNE POGOJE VAM PONUJAMO TUDI V VSEH NAŠIH 
TRGOVINAH Z ŽIVILI 

KAM PO NAKUPIH 
TEKSTILA IX ORUTVE? 

Kj\M PO GRAIIRENI 

MATERIAL? 

V trgovine TABOR-A: 
- Kovina Grosuplje 

Železnina Ivančna Gorica 

V NOVIH PROSTORIH -
PESTREJŠA PONUDBA! 

V trgovine TABOR-A: 
- Moda Grosuplje 

Papirnica in obutev Grosuplje 
Manufaktura Ivančna Gorica 
- Tekstil Šentvid pri Stični 

- Elita Škofljica 

VAS AB€ TAHOR GROSUPLJE 
Telefon: 762-120, 762-315 
Faks: 761-831 



• * * POROČAMO S SEJE OBČINSKEGA SVETA * * * 

K A K O U S T R E Č I V S E M Ž E L J A M ? 
25. redna seja občinskega sveta 
občine Grosuplje 

" I Z V O L J E N I S M O Z A T O , DA 
N A M OBČANI Z A U P A J O ! " 
Osrednja točka 25. redne seje naj 
bi biia obravnava predloga odloka 
o proračunu občine Grosuplje za 
leto 1997 s programi. Toda že prve 
točke, kjer so svetniki razpravljali 
0 spremembah in dopolnitvah 
Statuta občine in dopolnitvah 
Poslovika občinskega sveta, ki so 
jih strokovne službe predlagale 
zgolj zaradi lažjega dela občin
skega sveta, so dale slutiti neza
dovoljstvo nekaterih svetnikov. 
Kar nekaj je bilo "napak" v pre
teklosti, ki jih svetniki niso mogli 
prezreti. " M i smo izvoljeni zato, da 
nam ljudje zaupajo!" je poudaril 
svetnik J. Intihar, Lesjak pa izrazil 
svoje mnenje, naj odbori delujejo 
predvsem strokovno, ne glede na 
pripadnost stranki. Prva naloga 
odborov naj bi bila preštudirari 
zadeve, ki jih svetniki sprejemajo 
kot odloke. Končno pa se je po 
daljši razpravi in ponovni ob
razložitvi župana izkazalo, da gre 
za napačno oziroma pomanjkljivo 
informiranost občanov. (Npr. Od
lok o plačevanju vode za po
djetnike,ki imajo dejavnost regis
trirano na naslovu stanovanja, prav 
tako je z odlokom o nadomestilu 
za uporabo stavbnega zemljišča). 
Vendar pa informacije svetnikov in 
predsednice sveta o tem, koliko je 
bilo pritožb občanov po tem, ko so 
prejeli položnice Javnega komu
nalnega podjetja, priča o poman
jkljivosti v poslovanju. Najbrž bi 
ne bilo toliko hude krvi in negodo
vanj, če bi strokovne službe polož
nici priložile kratko obrazložitev. 
KRITIČNI P R E G L E D M I N U 
L E G A D E L A 
Vrsto kritičnih pripomb so imeli 
svetniki že pri obravnavi odloka o 
zaključnem računu proračuna 
občine Grosuplje za leto 96. Veli
ko premalo je bilo narejenega v 
centru Grosuplja, preveč se je po 
njihovem mnenju investiralo v 
ceste. Ceste naj bi na periferiji tako 
velikodušno asfaltirali tedaj, ko bi 
imeli tudi center urejen. Na po
dročju gospodarstva ni bilo nare
jenega ničesar. Podjetniki so, 
namesto da bi v občino prihajali, 
odhajali (predvsem zato, ker v 
občini ni bilo mogoče dobiti novih 
telefonskih priključkov). Sploh pa 

tako kot v letu 95, tudi v 1.96 osta
jajo neizkoriščena sredstva iz pro
računa, kar je velika škoda za naše 
gospodarstvo - je le nekaj izmed 
kritičnih pripomb, ki so jih po
novno izpostavili svetniki pri pre
gledu in izvršitvi programov za leto • 
1996.Pozornemu poslušalcu sicer 
ni moglo uiti iz spomina, da so bile 
taiste pripombe izpostavljene že 
tudi na decembrski seji. Morda 
ponovno tudi zato, da znanih na
pak ne bi več ponavljali. 
PRORAČUN 97 - Z A Z E L E 
NO, RDEČA LUČ 
Glede na to, da so 5. marca (24. 
redna seja) svetniki že obravnava
li Osnutek odloka o proračunu 
občine Grosuplje za leto 1997 in z 
12 glasovi Z A , 4 PROTI in 2 
VZDRŽANIMA sprejeli osnutek 
proračuna, je bilo potem, ko so' 
strokovne službe - pripravljalci 
proračuna, kolikor je bilo mogoče, 
upoštevali pripombe in amandma
je, pričakovati, da bo odlok, pod
krepljen s programi, sprejet. Zal pa 
seje spet ponovil že poznani kon
cept: premajhna vreča za obilico 
želja in realnih možnosti. Predsed
nica sveta pa tudi ni bila zadovolj
na s pripravo proračuna. "Že tretje 
leto," je dejala, "proračun spreje
mamo, pripravljen po enakem ka
lupu, čeprav smo že lani ugotavl
j a l i , da bo v prihodnje treba 
drugače!" 
"Občinska uprava je v primežu 
želja, potreb in realnih možnosti," 
je hotel malce pomirjujoče vplivati 
F. Ahlin in dodal, da proračun up
ošteva kar preveč želja, zato se 
sredstva razdrobijo. 
ZAVEZUJOČE Z A L E T O 98 
Ob znanem dejstvu, da so si svet
niki kot prvenstveno nalogo v man
datu zadali - zagotoviti pogoje za 
enoizmenski pouk, torej - izgrad
njo šole, je 100 mio, kijih prinaša 
letošnji proračun, vsekakor prema
lo. Predsednica odbora za druž
bene dejavnosti Žitnik je predla
gala, da se svetniki ob tem glaso
vanju zavežejo, da bo proračun za 
1. 98 gradnji šole namenil 300 mio 
sit. Ta predlog so svetniki podprli 
in našteli še vrsto primerov, kijih 
je proračun premalo upošteval. 
Zato naj bi bil tudi cilj prihodnje
ga proračuna, kot je poudaril župan 
R. Rome, v naslednjih dveh letih 
vsem prebivalcem zagotoviti zdra
vo pitno vodo, kot glavno dobrino 
za zdravo življenje. Tu pa je bilo 

obvezovanj za leto 98 tudi konec, 
češ da je v sprejemanju proračun 
za leto 97, prihodnjega bodo pač 
sprejemali prihodnje leto. Želja in 
pripomb pa ni in ni zmanjkalo: -
10 mio je premalo za izgradnjo 
zadrževalnika Bičje, ki je nujno 
potreben, prav tako je treba asfal
tirati še cesto; ali je razvoj centra 
občine Grosuplja res "tabu tema", 
zakaj nismo pri nakupu zemljišč 
zaščitili interesov občine in spet in 
spet: zakaj sredstva na periferijo, 
ko nimamo urejenega niti centra. 
Pa spet ugotovitev, da imajo pred
nost nekatera področja občine, 
potrebna so sredstva za sofinancir
anje strojnih krožkov ... Vendar pa 
naj bi vsakdo, ki je predlagal do
datna sredstva, moral tudi predla
gati, kaj se v zameno za nova, črta 
iz obstoječega predloga. To pa je 
bilo seveda najtežje. 
Žal pa je glasovanje pokazalo 

drugačno sliko od pričakovane: 
premalo svetnikov se je izreklo 
za predlagani in že toliko ob
ravnavani in obrazloženi pro
račun. V upanju, da so svetniki na 
prejšnji seji pri obravnavi in pozi
tivno izglasovanem osnutku pri
žgali zeleno luč, je le ta na 25. seji 
9. aprila - ugasnila. Kaj pomeni 
rdeča luč na semaforju, pa vemo 
vsi! 
Se torej predlog odloka o pro
računu vrača v osnutek? Potem je 
pred nami in našimi razvojnimi 
projekti še dolga pot. M i pa se še 
dobro zavedli ne bomo, ko bo že 
za nami pol leta.Žal. Na koncu pa 
spet preštevali neporabljena pro
računska sredstva. 
Bomo, z roko v roki, našli tisto 
pravo nit, kako uspešno odmotati 
ta klobčič. 

Alenka Adamič 

TURISTIČNA AGENCIJA GULIVER VAM 
PREDSTAVLJA: 

PRVOMAJSKE POČITNICE -SLOVENIJA IN HRVAŠKA 
Koper -H . ŽUSTERNA: 3 dni OD 120 D E M D A L J E 

Piran - H. TARTINI: 3 dni OD 160 D E M D A L J E 

Portorož - H. A P O L L O : 3 dni OD 165 D E M D A L J E 

Rovinj - H. MONTAURO: 4 dni za 148 D E M 

Rabac - H . CASTOR: 3 dni 148 D E M 

Otok Brač - H. ELAPHUSA: 4 dni 388 D E M - vključuje letalski prevoz 

Otok Hvar - H. A M F O R A : 4 dni 384 D E M - vključuje letalski prevoz 

(vsi navedeni programi so na bazi polpenziona) 

OSTALE PONUDBE ZA PRVI MAJ 
K O R Z I K A : 6 dni za 620 D E M 

PARIZ - D1SNEYLAND (letalo/bus): 5 dni 509 D E M 

KRF(letalo/ladja): 5 dni za 499 D E M 

RIM IN FIRENCE (letalo/bus): 4 dni za 498 D E M 

NA VOLJO SO VAM TUDI 
PROGRAMI POTOVANJ PO O S T A L E M D E L U SVETA 

K A T A L O G L P O L E T J E 97 

CENIKI IN PROSPEKTI ZDRAVILIŠČ PO SLOVENIJI 

Informacije in rezervacije: 

Turistična agencija G U L I V E R 

Taborska 6, Grosuplje tel/fax: 061 771 327, tel.:763 442 

Delovni čas: od P O N E D E L J K A DO P E T K A : od 09.00 do 12.00 in 

od 15.00 do 17.00 ure 



SVETNIKI O SVOJEM DELU * * SVETNIKI O SVOJEM DELU 

MARJAN AHLIN: 
Sem rojen Grosupeljčan in zato 
zelo dobro poznam Grosuplje in 
njegov razvoj pa tudi ljudi, ki so 
prispevali ali pa ne za sedanji iz
gled Grosuplja in okolice. Pripad
am Združeni listi socialdemokra
tov in to neprekinjeno že skoraj 40 
let, za kar me ni sram. Moram po-

V novi rubriki se vam predsta
vljajo svetniki Občinskega sve
ta Občine Grosuplje. Prisluhni
mo jim, naj sami spregovorijo o 
svojem minulem in bodočem 
(delu. 

vedati, da sem v stranki vedno pod
piral napredne in socialno usmer
jene ideje in akcije, še posebej pa 
mlade, predvsem zato, ker včasih 
mladim niso radi prisluhnili. V 
demokraciji je sicer vse dovoljeno, 
vendar me velikokrat zelo moti, ko 
vidim ali slišim svoje bivše stran

karske kolege, kako evforično kot 
nekdaj, sedaj zagovarjajo svoje 
nove strankarske poglede in na ta 
način negirajo svoje pretekle opre
delitve in delo. 
Glede na to, da sem bil poslanec v 
stari občini, sem se odločil, da kan
didiram tudi za novo občino Gro
suplje. Pred tem sem zagovarjal 
stališče, da bi bilo pametno, da se 
stara občina Grosuplje ne deli. Kot 
je znano, to stališče ni bilo spreje
to, to pa je pomenilo, po moji oce
ni, dokajšnjo prednost za novo sa
mostojno občino Grosuplje. Moj 
cilj kot občana in svetnikaje bil zelo 
jasen, dati novi občini in njenemu 
svetu svoje dolgoletne izkušnje na 
področju infrastrukture na razpola
go v cilju izboljšanja le te. Ko pa 
smo pričeli z delom, sem trčil sku
paj z drugimi v hudo politično bor
bo, ki sojo pomladne stranke oziro
ma njihovi svetniki vodili proti nam 

ostalim svetnikom. Tako delo 
občinskega sveta meje pravzaprav 
zelo razočaralo in mi vzelo zelo 
velik del začetnega elana. Glede na 
skoraj 2/3-tinsko premoč svetnikov 
pomladnih strank nam iz opozicije 
ni uspelo kaj prida ciljev izvršiti. Ali 
so bili cilji, ki so bili izvršeni na 
podlagi predvolilnih obljub pom

ladnih strank, pravi ali ne, pa bodo 
oziroma so že ocenili naši občani. 
Nekateri cilji so bili vseeno realiz
irani predvsem v zadnjem času, ko 
so se politične strasti nekoliko umir
ile. 
V bodoče se bom zavzemal pred
vsem za to, da tudi Grosuplje, kot 
vodilno naselje, pridobi nekaj de
narja iz proračuna, saj se je do sedaj 
vlagalo več v podeželje; na ta način 
so se sredstva odlivala drugam, za 
samo Grosuplje paje ostalo le malo. 
Cilji za razvoj Grosupljega so post
avljeni bolj smelo in upam, da ne 
bo prekmalu zmanjkalo zaleta, da 
le ti ne bi bili izvršeni. Svetniki smo 
več kot pol mandatne dobe že 
končali, iz izkušnje pa vem, da v 
zadnjem letu prizadevanja precej 
popustijo. Na vsak način moramo 
bistveno več postoriti na področju 
stanovanjske gradnje, tu smo nam
reč postorili najmanj. 

NE PREZRITE * * * NE PREZRITE * * * NE PREZRITE 

V SOJU REPATICE 
Že kar nekaj tednov nas na nočnem 
nebu spremlja in opazuje svetla 
zvezda - repatica. Včasih so tem 
zvezdam pripisovali veliko sporo
čilno moč. Danes temu nočemo 
verjeti, saj imamo v temelje naše 
civilizacije vgrajene skoraj vse in
formacije. Obdelujemo jih z raču
nalniki in samo vprašanje je, kdaj 
bo napočil čas, ko bomo le pritiska
li na gumbe za vsakdanje življenj
ske potrebe. Nekateri temu pravi
jo "navidezna resničnost", drugi pa 

se upravičeno bojijo elektronskega 
suženjstva. 
"Ekološke težave, ki so jih začeli 
ustvarjati stroji že v prejšnjem sto
letju, in različne kemikalije, pa 
nato elektromagnetna in druga ra
dioaktivna sevanja, so ob tem že 
skoraj pozabljeni, oziroma smo jih 
privzeli kot manjše nevšečnosti v 
načinu življenja. Norim kravam se 
pridružujejo še bolj nori ljudje. 
Vmesni "dolgočasno-prosti" čas 
pa si zapolnjujejo s halucinacijami 

s pomočjo belih opojnih praškov 
in tablet, ki se prodajajo v navad
nih trafikah." 
Da! Znanstvena fantastika, ki se 
zažira med nas z najbolj grdimi 
obrazi! Prav zato sem se odločil, 
da bom na svoj način poskušal 
zajeziti razdirajočo reko. Le-ta 
vedno bolj grozi, da bo preplavila 
tudi naše grosupeljsko območje. 
Živimo v času pospešenega sprem
injanja družbenih odnosov, ki da
jejo neslutene možnosti za razvoj, 
a se bojim, da preveč nasedamo 
potrošniški miselnosti. Zaradi nep
oznavanja specifične in bogate 
naravne in kulturne dediščine dela
mo nepopravljivo in veliko škodo 
- včasih tudi nehote. Po drugi stra
ni pa skoraj na vsakem koraku sliši
mo modrijane, kako govorijo o 
napredku in razvoju. Kaj pa naj bi 
to bilo, jih ve le malo. 
Moč posameznega območja za us
pešen in trajen ter samoobnavlja-
joči razvoj se bo lahko merila le z 
elementi, ki so se v naprednih 
deželah že pokazali za uspešne. Pri 
tem bi še posebej morali paziti na 
svojo prepoznavnost. Kulturna in 
zgodovinska preteklost, grajena 
dediščina, naravne dobrine in ust
varjalna moč prebivalstva so le 
nekatera splošna področja, ki jih 
bom poskušal nizati v sledečih 
prispevkih. Članki bodo le utrinki 
iz našega prostora in o ljudeh skozi 
čas, vključno z dogodki iz bližnje 
osamosvojitvene preteklosti. 
Zato naj bo repatica prijazna in naj 

z bledo svetlobo osvetli tudi moje 
pero, da bom znal prikazati vsaj 
nekaj obrisov te naše prepo
znavnosti! 
Nadaljevanje prihodnjič 

JOŽE M1KUČ 

Malenski mami v spomin 
Kdo bi v trenutkih slovesa ne 
pomislil na vse lepe kulturne pr
ireditve, otvoritve ali nove maše, 
kjer sta bila kot simbol slovenst
va, narodni ponos in kulturna de
diščina, prisotna Malenska mama 
in ata v prelepi slovenski narodni 
noši. V veselje in nasmeh skrita vi
soka leta so izpričevala eno samo 
radost in lepoto. Še letos ob srečan
ju aktivov kmečkih žena je iz
žarevala polno mero volje do 
življenja in optimizma. Zdaj je njen 
nasmeh ugasnil. Avba, ki jo je 
spremljala skozi življenje in j i pri
našala trenutke sreče, bo ostala. 
Komu? Morda vnukom, pravnu-
kom?... 

Z A H V A L A 
Ob smrti naše mame, babice in 
prababice Frančiške Kastelic, 
po domače Malenske mame, se 
zahvaljujemo vsem tistim, ki ste 
se poslovili od pokojne mame, 
darovali cvetje ali sveče. I Ivala 
tudi vsem tistim, ki boste ohra
nili lep spomin nanjo. 
Dolgo je živela z nami, hvala j i 
za vse lepe trenutke! 

Vsi njeni 



NE PREZRITE * * * NE PREZRITE * * * NE PREZRITE 

ONALIZACIJA - PROBLEMI IZVAJANJA 
Naslednja težava, ki pesti izvajalce 
denacionalizacijskih postopkov, je 
neusklajenost katastrskih načrtov s 
stanjem v naravi. Pri tem bo seveda 
marsikdo dejal, da bi za to v pretek
losti pač morala poskrbeti geodets
ka upravna služba. Kes zakon o zem
ljiškem katastru predpisuje komple
ksno revizijo (splošen pregled) vrst 
rabe na vsakih petnajst let. Vendar 
je treba takoj povedati, da so imeli 
podobna določila prav vsi zakoni od 
nastanka zemljiškega katastra, nobe
na od držav, v katerih smo v pretek
losti živeli, pa ni čutila posebne po
trebe, da za taka dela zagotovi tudi 
denar. Kakih deset let - od leta 1941 
do 1950 - pa je v zemljiškem katas
tru zaradi vojne in velikih družbenih 
sprememb po njej, ki niso bile nak
lonjene zasebnemu lastništvu, sploh 
vladalo mrtvilo, katerega posledice 
se v kakovosti zemljiškokatastrske 
evidence odražajo šc danes. 
Sedanji zakon o zemljiškem katast
ru - tudi prejšnji katastrski predpisi 
so bili podobni - določa, da morajo 
lastniki ali uporabniki v tridesetih 
dneh prijaviti vsako spremembo v 
vrsti rabe na zemljiščih na pristojni 

geodetski upravi, vendar so bile tak
šne spremembe prijavljene vselej le, 
če je šlo za lastnikovo korist ali po
trebo, kar nikakor ne zagotavlja 
zadovoljivega vzdrževanja katastr
skih evidenc. Po istem zakonu so, 
investitorji dolžni poskrbeti, da se 
vse spremembe, nastale zaradi grad
nje kakršnih koli objektov na zeml
jiščih, na njihove stroške evidenti
rajo v zemljiškem katastru in zeml
jiški knjigi. Ker v zakonu ni nobe
nih sankcij glede tega, so predvsem 
investitorji reguliranih potokov in 
lokalnih cest le malokdaj čutili po
trebo po zadovoljitvi tega zakon
skega določila. Spremembe meja ali 
lastništvo posamičnih zemljiških 
parcel pa so po zakonu stvar nji
hovih lastnikov, ki tudi marsikatere 
tovrstne spremembe v zemljiškem 
katastru in zemljiški knjigi ne iz
vedejo. 
Vse to pojasnjuje, zakaj katastrsko 
stanje nikoli v zgodovini te evidence 
ni povsem ustrezalo dejanskemu 
stanju. Zaradi naglega razvoja po 
letu 1945, pretiranega števila gra
denj in vselej zmedene kmetijske 
politike, pa se je razkorak med slan-

VAS PREBUJA PRVO 
SPOMLADANSKO SONCE ? 

POMEAO POMENIJO TUDI CVETLICE. 
SI ŽELITE TAKSNE POMLADI TUDI V 

VAŠEM DOMU? 

VRTNARSTVO Mali vrh 19, 
Šmarje - Sap 
tel: 775-562 

Za te lepe spomladanske dneve smo vam pripravili 
30 vrst pelargonij in bršljink 

8 vrst s u ril n i j 
fuksije, nageljne, moljevke, bidens, bacopo, 

marjete, vodenke "nova gvinea" in 
še več drugih sadik za korita in grede 

enoletnice, trajnice, sobne rastline, 
okrasno grmičevje 

Po želji Vam zabojČke z rožami tudi mi nasadimo. 
Lahko pa vam tudi uredimo vrt z 

okrasnimi rastlinami. 
Oglejte si naše rastlinjake, rože 

kar same vabijo! 

jem v naravi in stanjem v zeml
jiškem katastru le še povečeval. 
Kar zadeva nekdanjo družbeno last
nino, kije zdaj predmet denaciona
lizacije, je stanje še hujše: ker se 
državi nikoli ni zdelo pomembno, 
da bi imela tovrstno natančno evi
denco, čeprav je bilo o tem v pre
teklosti veliko govora, je izvajanje 
denacionalizacijskih postopkov 
zaradi tega še posebno oteženo. 
Tako je na nekaterih - zdaj državnih 
parcelah - po več stavb različnih last
nikov ali uporabnikov, ki nimajo 
določenih funkcionalnih zemljišč, 
ponekod pa niti same stavbe niso 
vrisane v katastrskih načrtih, kar 
povzroča zmedo in spore, saj so v 
takih primerih mnenja o možnosti 
vračanja denacionaliziranih zemljišč 
zelo različna. Zemljišča so bila ra
zlaščena kot kmetijska, sedanje stan
je pa je povsem drugačno, zaradi 
česar večine teh zemljišč ne bi sme
li vračati v naravi. Vendar leta 1993 
ustanovljena Sklad kmetijskih zem
ljišč in gozdov ter Slovenski od
škodninski sklad le malokdaj prizna
vata dejanske spremembe na zeml
jiščih, če te že pred tem letom niso 
bile izvedene v evidenci zemljiškega 
katastra, kar mnogokrat privede do 
nesmisla, saj so med temi zgradbami 
že desetletja asfaltirana dvorišča, 
poti in zelenice. Res je v Ljubljani, 
kjer niso v katastrskih načrtih 
vrisane cele soseske blokov, stanje 
še dosti hujše, kot na območju up
ravne enote Grosuplje, vendar je to 
zadeva, ki tudi našim izvajalcem de
nacionalizacije povzroča sive lase. 
Identifikacija nekdanjih parcel in 
ugotovitev njihovega sedanjega 
stanja je prav tako problem, ki pov
zroča spore predvsem zaradi strošk
ov, povezanih s tem delom, ki pri 
manjših parcelah presegajo njihovo 
vrednost. Le v redkih primerih je 
natančno identifikacijo mogoče 
opraviti s pomočjo listin, nastalih ob 
spremembah. V večini zadev je pre
prosto potrebna izmera oziroma 
ugotovitev nekdanjih meja na kraju 
samem, iz tega pa je mogoče na
tančno izračunati, v katerih sedan
jih parcelah so deli nekdanjih nacio
naliziranih parcel oziroma, katere 
dele nekdanj ih parcel je mogoče vr
niti v naravi. Sami zastareli katastr
ski načrti so namreč za to delo pre
malo natančni, zaradi česar tudi pris
tojna geodetska služba ne daje tak
ih identifikacij, kjer so delčki 

nekdanjih parcel, ki sedaj ležijo v 
drugih parcelah, natančno določeni. 
Pri teh zadevah gre navadno šele za 
predhodne ugotovitve, ki so lahko 
le v pomoč pri vračanju lastninskega 
deleža v kompleksu. Kasneje, ko bo 
denacionalizirano zemljišče vrnjeno 
tudi v posest, bo potrebno še njego
vo zamejičenje. Pri tem je seveda 
od lastnikov v kompleksu odvisno, 
za kakšen način se bodo odločili: za 
zamejičenje nekdanjih parcel ali za 
drugačno razdelitev - komasacijo. 
Še ena težava, prav tako povezana 
z zastarelostjo zemljiškega katastra, 
večkrat povzroča težave pri vračan
ju zemljišč: nenatančne površine, 
vpisane v zemljiškem katastru, ki so 
posledica nekdanjega preprostega 
določanja površin parcel s pomoč
jo mehaničnih naprav na papirju. Pri 
meritvah in natančnejšem računan
ju površin iz koordinat zamejičenih 
in nespornih mejnih točk se zato 
nujno pokažejo razlike, ki jih je dos
tikrat težko razložiti prav zavezan
cu, saj ta včasih meni, da upravičen
cu vrača več, kot je izgubil, čeprav 
je površina računana v nespremen
jenih mejah parcele. 
Razlogov za to, da denacionaliza-
cijski postopki tečejo za upra
vičence prepočasi, je torej precej. 
Pa še tu so predvsem našteti le ra
zlogi, ki ovirajo vodenje postopk
ov za vračanje kmetijskih zemljišč, 
teh pa je na območju grosupeljske 
upravne enote daleč največ. Zakon
odajalec je bil s strani geodetov že 
med razpravami o zakonu opozor
jen na problematiko plačevanja 
stroškov geodetskih izmer, ki so 
nujni sestavni del večine postopk
ov, vendar za to ni bilo posluha. 
Pred časom je naša komisija tudi 
predlagala spremembo zakona v 
tem smislu, da bi bila razdelitev 
kompleksov pogojena s komasaci
jo, odgovor pa je bil, da lastniki 
zemljišč v kompleksih to možnost 
imajo, kar komisija seveda ve. 
Predlog je bil podan prav zato, ker 
vemo, kako zamuden je navadno 
postopek uvedbe komasacije po 
običajni poti. Z zakonskim do
ločilom bi bilo to mnogo laže, še 
posebej, ker bodoči lastniki zeml
jišč v kompleksih teh še ne upora
bljajo, stroški komasacije pa zago
tovo ne bi bili večji, kot izmera 
vsake parcele posebej. 

Vinko Petrič 
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Sejem Alpe-Adria 
Letos seje že 36. v Ljubljani odvi
jal sejem «z razgledom« na slov
ensko turistično ponudbo Sejem 
Alpe Adria. Sicer že tradicionalni 
sejem domačih in tujih turističnih 
zanimivosti, navtike, kampinga in 
karavaninga, lova in ribolova je bil 
letos obogaten tudi s ponudbo s po
dročja fotografije- tako amaterske 
kot profesionalne. 
Največji del sejma je pokrivalo 
področje turizma. Tu se je v hali 
B predstavilo kar veliko število 
slovenskih organizatorjev potovanj 
in počitnic v Sloveniji kot tudi v 
tujini. Že bežen pogled po ponud
bi nam je pokazal, da kaj dosti no
vitet na tem področju ni. Se ved
no bomo počitnikovali v najbolj 
znanih letoviščih na Sredozemlju: 
grški otoki, Turčija, Tunizija, Ital
ija s Sicilijo in Sardinijo, Španija, 
Portugalska, nekatere pa bo lahko 
zaneslo tudi malo dlje: na obale 
Rdečega morja ali pa celo v Azijo, 
na peščene plaže Šri Lanke ali 
Tajske- in vse to s slovenskimi vod
niki, kar je bilo do sedaj bolj red
kost, saj druge dele sveta naši 
počitnikarji obiskujejo predvsem s 
tujimi agencijami. Glede počitnic 
v tujini se je prav gotovo še naj
lepše in najboljše prikazala naša 
sosednja Hrvaška, ki upravičeno 
tudi letos pričakuje veliko število 
slovenskih gostov. Je že tako, da 

je raznolikost hrvaške obale zelo 
blizu slovenskim gostom, pa tudi 
za vsak žep je dosegljiva. Pri nji
hovi ponudbi bi prav gotovo lah
ko poudarili poizkus nekakšnega 
eko- turizma ali kakor ga oni im
enujejo robinzonskega turizma na 
otokih okoli Zadra in nacionalne
ga parka Komati. Tu se bodo gos
tje lahko umaknili v tihe zalivčke, 
se vživeli v vloge samotnih ribičev, 
ki so živeli v majhnih kočicah, si 
priribarili kakšno ribico, se pre
pustili domišljiji ob opazovanju 
lepote morja, zvečer pa se malo 
pogovorili ob petrolejki in ko
zarčku dobrega domačega vina. Pa 
naj še kdo reče, da to ni najbolj 
primeren počitek za današnjega 
utrujenega poslovneža! 
Kvalitetna je bila ponudba sloven
skih zdravilišč. Na sejmu so se 
predstavila prav vsa slovenska 
zdravilišča, kar nam jasno pove, da 
zdraviliški turizem igra eno najbolj 
pomembnejših vlog pri slovenski 
turistični ponudbi. 
Zelo bogat je bil prikaz turistične 
ponudbe slovenskih občin in regij. 
Predstavili so svoje včasih že kar 
malo pozabljene običaje, šege in 
navade. N i manjkalo tudi av
tohtone kulinarične ponudbe. Pri 
sprehodu ob stojnicah se je mar
sikateremu obiskovalcu utrnila 
zamisel o kakšnem nedeljskem izl

etu ali počitnicah. Regije in občine 
so s tem pokazale, da prav gotovo 
želijo aktivno sodelovati pri slov
enski turistični ponudbi. Regional
na ponudba je po drugi strani pre
cej razdrobljena in ne nudi nekega 
enotnega pristopa. Koordiniran in 
enoten pristop je nujno potreben, 
če želimo, da turizem postane 
profitna panoga. Potrošnik bi imel 
tako tudi mnogo boljši pregled 
nad celotno ponudbo. Nekatere 
regije so s svojim nastopom poka
zale dobro voljo in hotenje, sedaj 
je na vrsti država, ki naj poveže 
vse aktivnosti regij v funkcional

no celoto. 
Sejem je prav gotovo eden najbolj 
obiskanih sejmov na ljubljanskem 
razstavišču. 
Sejem Alpe -Adr ia turizem je 
obiskalo veliko število ljudi, ven
dar obisk upada. Vzrok je lahko v 
tem, da se je nekoč enoten sejem 
Alpe Adria razdelil na manjše se
jme. Po drugi strani je premalo 
živahnih predstavitev, saj se je 
večina razstavi j alcev (predvsem 
agencije) zadovoljila predvsem z 
okrašenimi stojnicami in razdel
jevanjem prospektnega gradiva. 

Mateja Gliha-Kregar 
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® Nega obraza in telesa ® Lipoliza: odprava maščobnih 
® Ročna masaža blazinic na določenih delih telesa 
® Depilacija ® Savna 
® Aroma terapija ® Solarij - Ergoline 
® Preso terapija ® Epilacija 

® Pedikura 

Če bi radi v ogledalu spet srečali nasmejan obraz in vitko telo, 
obiščite lepotilni center Paradiž 
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PRAZNIČNO V VELIKONOČNE DNEVE 
Mladi iz MISS-a so tudi letos na 
cvetno nedeljo popoldne poskrbe
li za praznično uverturo v ve
likonočno praznovanje. Že tretje 
leto so organizirali razstavo ve
likonočnih dobrot. Dvakrat v pre
teklosti so razstavo pripravili v 
Družbenem domu, in ker se je iz
kazalo, da prostor ne zadošča več 
potrebam organizatorja, saj je bilo 
vsako leto več razstavljavcev, je 
bila letošnja prireditev organizira
na v avli osnovne šole. Še sreča, 
smo si bili edini v nekem pogovo
ru, da imamo v šoli tako razume
vaj očega ravnatelja, da prisluhne 
potrebam in željam organizatorjev 
takšnih ali drugačnih (kulturnih, 
zabavnih ipd.) prireditev. Morda 
prav zaradi njegovega posluha 
Grosupeljčani ne pogrešamo večje 
kulturne dvorane! Al i drugače: Kje 
bi se sicer zbirali Grosupeljčani, 
željni kulture in zabave?! In kot 
vedno, je bila tudi to nedeljsko 
popoldne šolska avla polna do zad
njega kotička. Nekaj dragocenega 
prostora so seveda zavzeli prelepi 
aranžmaji velikonočnih dobrot 
(Društvo kmečkih žena Sončnica, 
Pekarna Grosuplje, Pekarna Blat
nik iz Dobrepolja, Mesarija Jav-

ornik in še mnogo drugih; letos 
prvič so svojo razstavo vel i 
konočnih jedi pripravili tudi učen
ci OŠ Louisa Adamiča pod vod
stvom skrbnih mentorjev). 
Razstavo so dopolnjevale tudi ve-, 
likonočne butarice - predvsem tiste 
prave, naravne - domače. 
"Želim, da ta tradicija ostane, da 
bi mladim kot izročilo prenašala to 
narodno dediščino," je med dru
gim, tudi za velikonočno čestitko, 
dejal župan Rudolf Rome. 
Tudi etnolog dr. Boris Kuhar, kije 
v svojem slikovitem pripovedo
vanju orisal kulturno dediščino 
praznovanja velike noči, je bil nav
dušen nad tem, kako mladina z 
navdušenjem sprejema dediščino 
svojih dedov in jo lepo vključuje 
v današnji čas. , 
Za prelepo praznično počutje je 
poskrbel še Miha Dovžan s svoji
mi zvestimi citrami in pevko Jožico 
Kališnik, ter Ivan Sivec kot pove
zovalec programa, kije del le tega 
posvetil "Goriškemu slavčku". 
Tudi "poskušinja" na koncu pr
ireditve je odlično uspela; kar kaže 
tudi na resnično dobra peciva. 

Alenka ADAMIČ 

DUHOVNA OBNOVA ZA 
MLADE V STIČNI 

OD 2 1 . 2 . 1 9 9 7 - 2 3 . 2 . 1 9 9 7 

Vsa šolska mladina je konec febru
arja nestrpno pričakovala začetek 
zimskih počitnic. 
21. februarja so se te počitnice 
resnično začele. Marsikateri so že 
prvi vikend zimskih počitnic odšli 
na 
pobeljena smučišča in uživali v 
smučanju po belih strminah. Pošol-
ski mladini iz grosupeljske dekanije 
pa je bila ponujena priložnost, da 
prvi vikend zimskih počitnic preživi 
v cisterijanski opatiji Stična, kjer so 
bile od 21.-23. februarja duhovne 
vaje za mlade. Duhovno obnovo je 
vodil g. Antonio Burja, kaplan v 
Šmartnem pri Slovenj Gradcu. Du
hovne vaje so se začele v petek 
zvečer, ko smo začeli s prvim 
premišljevanjem. Rdeča nit letošn
je duhovne obnove je bila "PRAV
ICA DO SREČE". Srečanje je te
meljilo predvsem na delu v skupi

nah, kjer smo spoznavali drug 
drugega ter premišljevali, kaj in kdo 
nas v življenju osrečuje. V soboto 
pozno popoldne smo lahko prisos
tvovali vzhodnjaški maši, ki jo je 
vodil beograjski nadškof Frane Per-
ko. Za vse nas je bila ta sveta maša 
prav posebno doživetje, saj j i nis
mo še nikoli prisostvovali. Sobotni 
večerje bil preživet v duhu zabave 
in družabnih iger. Spanec se nas je 
polotil šele v poznih večernih urah. 
V nedeljo zjutraj smo se že začeli 
zavedati, da se bomo morali kmalu 
posloviti. Po zajtrku smo še zadnjič 
odšli na delo v skupine, kjer smo se 
pripravljali na sveto mašo. Po nedel
jskem bogoslužju nas je čakalo ko
silo, nato pa je sledilo slovo od pri
jateljev s trdnim upanjem, da se 
bomo vsi udeležili tudi duhovne 
obnove leta 1998. 

SateAHČIN 

Sponzorji, ki so pripomogli, da 
je prireditev lahko uspela: 
Pekarna Grosuplje 
Pekarna Blatnik d.o.o., Dobre-
polje 
Društvo podeželskih žena 
SONČNICA-Grosuplje 
Mesarija Javomik - Grosuplje 
Zmajčkov butik - Ljubljana 
ŽITO - Pekarstvo 
Testeninarstvo, Ljubljana 
K-PEHTA - Domači piškoti 
Župnijski urad Grosuplje 
Učenci O.Š.Louis Adamič iz 
Grosuplja pod strokovnim vod
stvom ga. Majde Šepic 
Atelje Štibernik 
Tiskarna Kocman Grafika 
Občina Grosuplje 
Radio Zeleni Val 
Motvoz in platno Grosuplje 
Pekarna Bistrica 

Foto: B. Šest 

Največjo butarico, kar veliko so 
na pobudo Janeza Bučarja izdela
li na Velikem Mlačevem in jo 
pripeljali na prireditev. Stane Jereb 
je povedal, da sojo delali pozno v 
noč in da so ponosni na svojo lepo 
"velikanko", v katero so "vpletli" 
iz oblanja tudi slovensko zastavo. 

Foto: B. Šest 

Praznična miza učencev OŠ Louisa Adamiča. Vzpodbudno: pri mla
dem rodu smo začeli gojiti in jih učiti spoštovati stare navade in običaje. 

MISIJON V ŽUPNIJI GROSUPUE 
V sosednji župniji so imeli v pre
teklem tednu misijon pod geslom: 
"Gradimo živo cerkev." Vodili so ga 
misijonarji minoriti iz Ptuja. Tudi jaz 
sem se vsak dan redno udeleževala 
srečanj z veroukarji, ki jih je vodil 
pater Tine Gašparič s pomočjo 
domačega kaplana Francija Klop-
čiča. K srečanjem nas je vabilo ges
lo s posterjev: "Popravi mojo 
cerkev!" Posterje smo morali izpol
njevati z našimi dobrimi deli, z 
molitvijo pred in po jedi, udeležbo 
pri misijonu in spovedjo. Na koncu 
misijona je bila razstava naših 
posterjev. Nekatere cerkve so bile 
prav lepo obnovljene, druge malo 
slabše, nekaj pa je bilo takih, za 
katere se pater Tine prav boji, da se 

bodo po odhodu misijonarjev po
rušile. Na naših srečanjih smo peli, 
se pogovarjali, imeli sveto mašo, pri 
kateri smo tudi sami sodelovali s 
prošnjami in branjem božje besede. 
Vsako srečanje smo začeli in končali 
z otroško misijonsko himno Prijatel
jstvo. Ta misijon je marsikomu utrdil 
temelje v veri, ki so bili že močno 
razmajani. Ob zaključku misijona 
smo pri sveti maši veroukarji s 
svojim nastopom pokazali tudi 
drugim, kaj nas je naučil pater Tine. 
S težkim srcem smo se poslovili od 
misijonarjev, saj smo z njimi v tem 
tednu postali pravi prijatelji. Ta mis
ijon mi bo ostal v trajnem spominu. 

Simona AHČIN 
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N E P O Z A B E N PRAZNIČNI VEČER V ŽALNI 
Tako kot vedno, smo prebivalci KS 
Žalna tudi v petek, 21.3., na prvi 
pomladni dan, napolnili dvorano 
kulturnega doma do zadnjega 
kotička. Vabilu na praznovanje 
materinskega dne se nismo odzva
li samo starši otrok, ki so nastopali 
na prireditvi, pač pa tudi mnogi 
drugi. 
Že takoj ob vstopu v dvorano smo 
ob razstavljenih risbah s pomladn
imi motivi in izdelki učencev in 
mladincev začutili praznično vz
dušje. Nežna modra svetloba, ki je 
osvetljevala oder, je pritegnila po
zornost slehernega obiskovalca. In 
kot ptica izgine na brezsežnem 
nebu, tako so se v to modrino po
topile naše vsakdanje misli in skr
bi in prepustili smo se programu. 
Uvodna profesionalno zapeta Ave 
Marija nas je spomnila, da ima 
materinski dan korenine v prazni
ku Gospodovega oznanenja. Mlad
inci, ki so ob vodenju ge. Mojce 
Potokar zasnovali praznični pro
gram, pa ta večer niso posvetili 
samo materam, pač pa tudi očetom, 
dedkom in babicam, vsem, ki v 
ljubezni sprejemamo dar življenja, 
se zanj darujemo in izgorevamo, 
kot je poudarila povezovalka pro
grama. 
Prvi del večera je bil posvečen 
našim dedkom in babicam. Kolo 
časa so nam zavrteli nazaj ubrani 
glasovi moškega pevskega zbora 
pod vodstvom g. Zakrajška. Učen
ci prvega in drugega razreda OŠ 
Žalna so razmišljali o tem, kdaj je 
najlepše, deklice pa, kako bo 
takrat, ko bodo mame. 
Mati. Beseda in pojem, ki so ju 
opisovali in opevali mnogi pisatelji 
in pesniki. Še vedno pa je za nas 
Slovence najlepša izpoved Ivana 
Cankarja in njegov oris matere. 
Vsakič znova, ko poslušamo od
lomek iz njegove črtice, nam 
zadrhti srce. In tako je bilo tudi 
tokrat. 
Kako so naše prababice, pradedki 
in njihovi otroci, naše babice in 
dedki, preživljali večere, so prika
zali mladinci, korenjaki iz male 
šole pa so zaplesali in zapeli pes
mici, ki so nas ju učili dedki in bab
ice. Prvi del večera so tako kot so 
začeli tudi zaključili pevci mošk
ega pevskega zbora in nas s sod
obnima pesmima popeljali do dan
ašnjega časa. 
V drugem delu večera so se učen
ci četrtega razreda, ki že mno

gokrat razmišljajo in se vedejo kot 
odrasli, zares odraslo spraševali o 
bratih in sestrah, o njihovih poseb
nostih, napakah, vrednotah in izje
mah in na koncu ugotovili, da drug 
drugega bogatimo in se drug od 
drugega tudi marsikaj naučimo. Po 
pravem črnskem plesu tretješolk 
smo poslušali razmišljanje srednje
šolca o družini njegovih sanj. Mla
di so ob tem razmišljanju najbrž 
primerjali pripoved s svojimi san
jami, nekoliko starejši pa smo se ob 
mislih mladega srednješolca vpraš
ali, ali smo naredili vse, da bi mla
dostne sanje tudi uresničili. 
Kako izgleda večer v naših dru
žinah danes, so zopet zaigrali mlad-

Kot smo vas obvestili že v prejšnji 
izdaji časopisa, nas je v petek, 
21.3.1997, obiskala družina Novi
na iz Gumberka pri Otočcu. Žal so 
prišli brez pobudnika in začetnika 
njihove dejavnosti, gospoda Mar
ijana, kije hospitaliziran v bolniš
nici. 
Ko sem stopila v dvorano, sem pre
jela prijazen pozdrav, razglednico 
družine Novina in opis njihovega 
dela. Koncert se je pričel. Gospa 
Vladka nam je v uvodu opisala 
bolezen družine, pa tudi radost, s 
katero razveseljujejo mnogo ljudi. 
Marijan ml. in Borut sta nam pred
stavila več sklopov pesmi. Nep
ozabno zame in za vso dvorano pa 
je bilo, koje Marijan zapel pesem, 
ki jo je kot 15-leten deček napisal, 
ko je njegov ati odhajal v bolniš
nico na zahtevno operacijo raka na 
črevesju. Dvorana se je tresla od 
aplavza in misl im, da ni bilo 
obiskovalca brez solznih oči. Tudi 
besede in zahvala gospe Vladke 
ob koncu koncerta nas je ganila v 
dno duše. Jaz vam v teh kratkih 
besedah ne morem opisati vzduš
ja in občutkov na tem koncertu. 
To so občutki veselja, sreče, po 
drugi strani pa te izpoved družine 
Novina (so zelo odprti in dostop
ni ljudje) prisili k razmišljanju, da 
je najpomembnejša stvar v živ
ljenju zdravje in topel dom. Top
lo vam priporočam obisk koncer
ta in doživeli boste neverjeten, ču
dovit, nepozaben večer. Trio Nov
ina zbira denar za dva prirejena 
invalidska vozička. Pri nas so 
nabrali nekaj čez 100 tisočakov, 

inci. Njihova igra je bila tokrat ve
liko bolj sproščena in doživeta, saj 
je prizor, ki smo ga videli, žal real
nost mnogih današnjih družin. 
Mnogo lepih besed, misli in želja 
so nam poklonili nastopajoči. Z nji
hovo preprostostjo so ustvarili tako 
prijetno vzdušje, da smo se posluš
alci ob zaključni pesmi "Ljubi, ne 
čakaj, da ljubljen boš sam, nihče ti 
braniti ne more..." spontano pri
družili Aleksandrinemu žametnemu 
glasu. 
Vrtnice -bele, rdeče, in rumene, ki 
so jih otroci ob zaključku prireditve 
poklonili vsem dekletom, ženam, 
materam ih babicam, so povedale 
tudi tisto, kar se z besedami ne da 

izraziti. Poklonili so jih z namen
om, naj jih sprejmemo kot cvet 
ljubezni, cvet, ki nikoli ne mine in 
nam vedno govori. 
Hvala. Hvala vsem za čas in delo, 
ki ste ga vložili v prireditev in s tem 
omogočili ta praznični večer. Hva
la učencem in njihovim učiteljicam, 
moškemu pevskemu zboru Žalna, 
KS Žalna, mladincem in njihovi 
voditeljici ge. Mojci Potokar ter 
njenim prijateljem. Hvala tudi vsem 
krajanom, ki ste si vzeli čas in s tem 
pokazali, da se zavedate pomemb
nosti življenjskih vrednot, ki jih 
našim otrokom lahko pri-vzgojimo 
samo z vzgledom. 

Irena KOGOVŠEK 

T R I O N O V I N A V ST . J U R I J U 
saj so ljudje še po 
koncertu darovali de
nar. 
Pohvaliti moram tudi 
dekleta iz Ženske z-
veze Št. Jurij, za ču
dovito pecivo in pris
rčne šopke za žene. 
Želim in upam, da 
nas bo družina Nov
ina še obiskala, seve
da z gospodom Mari
janom na čelu. Dru
žini pa želim mnogo 
uspeha na njihovi 
poti. NA SVIDEN
JE IN S R E Č N O , 
DRUŽINA NOVI
NA. 

Kristina BLAGUS1 

zavod za prostorsko, komunalno 
in stanovansko urejanje grosuplje, d.o.o. 
taborska 3, 1290 grosuplje 

UREDIMO VAM KUPOPRODAJO 
VAŠE NEPRIMIČIMIIME 

- cenitev nepremičnine 
- ureditev davčnih obveznosti 

- sklenitev kupoprodajne pogodbe 
• zemljišnoknjižni prepisi 

Projektiramo stanovanjske, 
poslovne in gospodarske objete 

T e l e f o n : 0 6 1 / 7 6 3 - 0 7 8 , 7 6 2 - 2 4 6 
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OTROCI DVEH DOMOVIN 
Pomlad je že potrkala na duri in 
prinesla s seboj tudi prve zna-
nilke. Trobentice so obarvale ze
leneče trate, sonce je prijetno 
grelo. Fn v tem lepem pomlad
nem dnevu je zanašalo med vaš
ko otročadjo: "Konteiner! Kon-
teiner je prišel!" (Čeprav so ga 
pripeljali, se ve!) In vsa ta vaška 
truma mladih ra-dovednežev se 
je zgrnila okrog idilične stare 
kmečke hiše na griču. Kontcin-
cr iz Argentine! 
To, kar je otrokom pomenilo čudo, 
pa je bilo najbrž enajstletni Ale
ksandri jedka bolečina. Spomin na 
1 1 let življenja, brezskrbnega 
otroštva v daljni Argentini. Bila je 
to njena rojstna domovina. Druge 
pač ni poznala. 
In zdaj je Argentina le prelepi 
spomin na babico, ki je ostarela 
ostala tam, na sorodnike, prijatel
jice. Pred njo pa je nova in vendar 
njena in njenih staršev domovina. 
Morda nerazumljivo za občutljivo 
11-letno dekletce ... 
HIŠA S R E D I VASI J E O Ž I 
V E L A 
Argentina je bila rojstna domovi
na tudi Aleksandrinemu očetu 
Tonetu Adamiču. Toda, o tem Tone 
pravi: "Od prvih korakov in prvih 
besed, ki sem se jih zavedel in so 
bile seveda slovenske, saj smo 
doma vedno govorili le slovensko, 
sem se počutil Slovenec. Kot otrok 
sem z velikimi očmi poslušal oče
tove pripovedi o njegovi in naši 
domovini, si v mislih risal lepote 
in si mislil, da mora biti še lepša 
kot sem si jo lahko predstavljal - s 
tako ljubeznijo in bolečino je pri
povedoval o njej - Sloveniji. Zanj 
je bila na žalost izgubljena. Zame, 
na srečo ne! Ko sem, mladenič, 
okusil to zemljo, prehodil očetove 
mladostne stopinje, se je ogenj, ki 
ga je s pripovedmi zanetil oče, raz-
plamtel. Od tedaj sem tiho želel: 
pognati svoje korenine prav tu, kjer 
jih moj oče žal ni mogel." Zgodba 
je dolga in vendar se zdi, da seje 
odvila z neizmerno naglico. Pred 
nekaj več kot desetletjem je Tone 
spoznal svojo pravo domovino, 
nekaj let preživel tu, hodil v službo, 
potem pa se je vrnil. V Argentini 
si je ustvaril družino, saj je s seboj 
odpeljal tudi bodočo ženo. In ta 
lepa slovenska družina so Tone, 
Zlata in trije otroci: 11-letna Ale
ksandra, devetletni Miha in 6-letni 

Andrej ter babica, Zlatina mama. 
Zdaj bo v že opuščeni hiši sredi 
vasi na Sp. Blatu res pognal nov 
rod. Iz hiše bo kipelo življenje, 
otroci bodo izžarevali veselje in 
radost... f 

ODLOČITEV, KI J E S P R E M E 
N I L A ŽIVLJENJE 
Medtem ko je v Tonetu odločitev 
tlela že dolgo, pa se je Zlata zanjo 
le stežka ogrela. Kljub temu, da je 
bila Argentina njej tuja dežela, 
pravi, so jo ljudje sprejeli za sebi 
enako. Naučila se je španskega jez
ika, nekaj časa poučevala v sloven
ski šoli in skrbela za otroke. Teh 10 
let, pravi, je bilo zanjo najlepših. In 
ob tem lahko odmisli svoje otrošt
vo, mladost in študentska leta... 
Družina, za katero seje lahko razda
jala, ima gotovo svojo ceno. Bilo 
je kar nekaj posvetovanj. In obljub 
z domačih logov. Največja skrbjim 
je bila, ali bosta dobila delo. Sedaj 
pa so se obljube razblinile kot milni 
mehurčki. Vendar upanja nista zgu
bila. Tonetova odločitev, da bi spre
jel vsako delo, se je obrestovala. 
Kljub velikim skrbi je dobil delo pri 
Javnemu komunalnemu podjetju. 
Za družino je pač treba poskrbeti. 
Morda na tihem tudi Zlata razmišl
ja, da bo nekoč dobila delo, kjer bo 
lahko uporabila znanje, ki ga je pri
dobila s študijem na filozofski 

"Vse mije drago, kar še najdem tu, od očetove sekire, do dokumen
tov na podstrešju, "pravi Tone in pogleduje svoje najdražje. Z lju
beznijo in zaskrbljenostjo hkrati. 

fakulteti, kjer je študirala geografi
jo in sociologijo. Tudi po končanem 
študiju namreč ni dobila dela v svoji 
stroki, temveč se je zaposlila v 
računovodski dejavnosti. 
R E A L N O S T , DRUGAČNA OD 
ŽELJA 
"Če si sposoben in zdrav, potem boš 
vse naredil, da boš lahko de-
lal,"pravi Zlata potem, ko pripov
eduje, kako so jih ljudje povsod 
lepo sprejeli, kako so jim pripravl
jeni pomagati. Toda ne ona in ne 
Tone nista tistega kova, ki bi čaka
la na tujo pomoč. Niso se vrnili zato, 
da bi bili socialni problem. Upanje 
jima torej ostaja in seveda mnogo 
volje. Pred njimi so lepi, čeprav ne 
brezskrbni dnevi v ljubljeni Slov

eniji, za njimi pa prav tako lepi 
spomini na Argentino, sorodnike in 
prijatelje, ki so čudoviti ljudje, čer
avno je tudi v Argentini življenje 
težko. Tudi argentinsko sonce ima 
mračne sence... 
In tu so še Aleksandra, Miha in 
Andrej. Razigrani otroci, ki so že 
našli nove prijatelje, le Aleksandra 
ne more prikriti nostalgije, ko teče 
pogovor 0 Argentini... In tudi ne 
želje, dajo obišče za svoj 15 - rojst
ni dan. Aleksandri je bilo namreč 
slovo najtežje... Tu pa je še Zlatina 
mama, ki globoko premišljuje. Ko 
se prepletajo preteklost, sedanjost 
in misel na prihodnost, človek pona
vadi umolkne... 

Alenka ADAMIČ 

Prireditev ob materinskem dnevu 
MATI JE ... 

hrana 
ljubezen 
toplina 
je zemlja... 

Z ljubeznivostjo in iskrenostjo, kot 
jo zmorejo le najmlajši, je bila v 
grosupeljskem kulturnem domu 
organizirana (organizator V V Z 
Kekec) dan pred materinskim 
dnevom, prireditev, kije navduši
la še tako zahtevnega obiskovalca. 
Prisrčnost in odkritosrčnost otrok 
sta tisti svetli točki, ki dajeta pr
ireditvi poseben čar. Ob uspelih 
nastopih otrok, tako iz vrtca kot iz 
osnovne šole, pa se zrcali tudi skrb
no delo vzgojiteljic in učiteljic -
mentoric. In če se osredotočimo na 
to, je to spet delo - žene. 
"Od žene se pričakuje veliko, pa 
še priznamo, tudi dobimo veliko. 
Večkrat ne samo enkrat na leto, bi 
morali pokazati povratno pozor
nost. 

Hvala. 
Za ljubezen, ki jo trosite. Zaradi 
ljubezni zmaguje dobrota nad zlim. 
Hvala za družino, otroke in vzgo
jo. Hvala za vzgojo, ki jo znate dati 
žene in matere. Hvala za življenje, 
kar je poslanica jutrišnjega prazni
ka, je v svojem govoru med vrsto 
lepimi mislimi dejal grosupeljski 

župan Rudolf Rome. 
Visoke misli, ki so segle v srce. Žal 
pa so v marsikakšnem srcu tudi 
ostale - pomešane z drugačnostjo 
stvarnosti. 
Rdeči nageljni v vazah mamic, ki 
so se udeležile prireditve, najbrž 
dolgo niso oveneli. 
Nagelj kljubuje. Še posebno nagelj 
ljubezni. Nagelj pozornosti in 
priznanja. A.A. 
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š š I Z B A B I C I N E S K R I N J E 
Šmarje-Sap, 22. in 23. marec. 1997 
TURISTIČNO DRUŠTVO smar-
je-Sap je v letošnjem marcu pri
pravilo dvodnevno prireditev z 
naslovom "IZ BABIČINE SKRIN
JE". 
V mesecu marcu praznujemo dva 
praznika žena, mamic in babic. V 
počastitev dneva žena in materin
skega dneva je turistično društvo 
v avli osnovne šole pripravilo za
nimivo razstavo, kulturni pro
gram in zabavni večer. 

kulturne dediščine. Z zanimanjem 
smo si ogledovali predmete, kijih 
naši krajani še hranijo in predstav
ljajo bogastvo naše dediščine. 
Težko bi se odločili ali so bili zan
imivi stari možnarji, kolovrat ali 
več kot sto let stara oblačila. 
Razstavo si je ogledalo veliko 
število obiskovalcev, ki so v knji
go vtisov napisali veliko pohvalnih 
besed. 
KULTURNI PROGRAM, v so
boto zvečer je bil posvečen pred-

RAZSTAVA je obsegala več tem
atskih sklopov. 
V prvem delu so bi l i izdelki 
učencev od likovnih in tehničnih 
izdelkov do ročnih vezenin in 
izdelkov učencev tehničnega krož
ka. Med zadnjimi so izstopali: 
popolnoma lesena stenska ura, ki 
kaže točen čas, maketa mlina z 
delujočimi stopami, del prave 
železniške proge in robot. Z robo
tom se bodo učenci predstavili tudi 
na republiškem tekmovanju mla
dih tehnikov. 
V drugem delu so bile predstavl
jene vezenine, ki so jih izdelale 
pridne roke krajank in krajanov. 
V tretjem delu so se predstavili 
krajani s svojimi stvaritvami.. 
Tako smo si lahko ogledali: tapis
erije, slike na platnu, panjske 
končnice, slike na les in še in še. 
Izredno zanimivi so bili izdelki iz 
čebeljega voska naše krajanke 
Vide Koželj. Vsakemu obiskoval
cu pa je zastal korak in tudi dih ob 
dveh kozolcih (maketah v merilu 
1:10), ki ju je izdelal Viktor Do-
linšek iz Zg. Slivnice. Oba sta 
popoln ročni izdelek. 
Presenečenje pa nam je pripravil 
tudi zadnji sklop -predmeti naše 

vsem ženam in mamicam. Učenci 
osnovne šole so s svojim progra
mom ganili vse obiskovalce, po
sebno pa še starejše žene, ki so bile 
na to prireditev posebej povabl
jene. 
Člani TD so poiskali naslove vseh 
žena naše KS starejših od 75 let in 
jih z lepim vabilom povabili na 
prireditev. Vse, ki so se vabilu odz
vale, so bile prijetno presenečene 
ob skromni pogostitvi in nageljčku. 
Vsem, ki se prireditve niso mogle 
udeležiti, smo poslali čestitko, tiste 
v domu starejših občanov pa 
obiskali. 
Za zabavno je poskrbel duo OB
JEM, kije dodobra razgrel žal pre
malo številne obiskovalce. 

Olga MEGLEN 
Posebna zahvala vsem sponzor
jem, ki nam vedno stojijo ob 
strani: 
Cvetličarna PENE - Cikava 
Ogrevalne naprave P A R A G l -
Šmarje 
Tesarstvo M E H LIN - Škofljica 
Zidarstvo M R A M O R - Šmarje 
Tiskarna MIŠMAŠ - Šmarje 
Avtoremont M E G L E N - Šmarje 
Klimatizaci je ŠTRUBELJ -
Paradišče 

Ključavničarstvo ŽVEGLA - Gro
suplje 
Krovstvo HRIBAR - Šmarje 
Okrepčevalnica M A J O L K A -
Šmarje 
P E K A R N A - Grosuplje 
Servis gostinske opreme 
KRIŽMAN - Šmarje 
Cvetličarna PREDALIČ -

F l T E H N I K A 
elektromehanika 
in teh. trgovina 

J o ž e A h l i n s.p. 

Kolodvorska 1 
61290 Grosuplje 
tel. &fax: (061)771-451 

Grosuplje 
Keramičars tvo J A G O D I C -
Podgorica 
Plastika MOSTAR - Paradišče 
Tapetništvo GROZNIK - Šmarje 
Trgovina M A R E X - Šmarje 
Trgovina KOŠARICA- Šmarje 
Vrtnarstvo FRBEŽAR - Šmarje 
Zlatarna GROS - Grosuplje 

Ugodne ponudbe 
in velika izbira 

blaga iz 
programa tujih 

firm 

jL z a s t o p s t v o 
I j j t e h n o u n i o n d.d. 

- glasbeni stolpi 
- TV, video, audio 
- videokasctofoni 

- vvalkmani... 

- pralni, sušilni stroji 
- pomivalni stroji 

- clckt. in plinski štedilniki 
- hladilniki in zmrzovalniki 

~ C 1 C L I . vseh vrst otroških, ženskih in moških 
KOLES že od 17.700 SIT dalje 

PREPRIČAJTE SE O VELIKI IZBIRI IN POMAGALI VAM 
BOMO S STROKOVNIMI NASVETI 

Za gotovinska plačila ugodni popusti, možnosti nakupa s 
čekom brez obresti. 

ODPRTO OD 9. -12. IN OD 14. -18. URE 
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D E J A V N O S T I TURISTIČNEGA DRUŠTVA Z U P A N O V A J A M A G R O S U P U E 
Ob 70-letnici Županove jame je 
izšla knjiga ŽUPANOVA JAMA 
-70 LET. Vsebinsko smo jo ob
širno že predstavili v enem prejšn
jih Grosupeljskih odmevov. Pro
mocije knjige v dvorani Glasbene 
šole Grosuplje seje udeležilo okoli 
120 ljudi, kar je za tako prireditev 

v Grosupljem kar veliko. Tako ima 
naša dolenjska lepotica vse, kar 
imajo velike; poleg naravnih lep
ot, tudi svojo monografijo, kot jih 
že imajo npr. Postojnska in Škoc
janske jame. 
Sedaj knjigo predstavljamo še z 
naslovnico. Na njej je Županov 
kapnik. Županu Josipu Permetu je 
bil zaradi lepe bele barve najbolj 
všeč. Knjiga na 64 straneh poljud
nih in strokovnih besedil prinaša 
vse, kar mora obiskovalec vedeti 
o jami. Zelo poučno in priročno 
gradivo je namenjeno tudi šolar
jem. Dodan je še reklamni del, saj 

brez. pomoči sponzorjev knjiga ne 
bi mogla iziti. Knjigo dobite v 
Knjižnici Grosuplje ali v kiosku 
pred jamo, kadar je ta odprta, cena 
je 800 SIT. 
Knjiga je bila opažena na sejmu 
ALPE ADRIA v Ljubljani, kjer 
se je med turističnimi društvi iž 
Občine Grosuplje predstavilo tudi 
Turistično društvo Županova jama 
iz Grosupljega. Delili smo reklam
no gradivo o naših krajih in vabili 
ljudi, naj nas obiščejo, saj je Do
lenjska res "bela lisa" na turis
tičnem zemljevidu. 
V marcu smo organizirali tudi za
nimivo predavanje gospoda Anto
na Žitnika z naslovom ARGEN
TINA - TUDI DOMOVINA 
SLOVENCEV. Svoj obisk po 
Argentini je predstavil s številni
mi lepimi diapozitivi, poučno be
sedo in čisto svojimi, kdaj tudi 
novimi razmišljanji o tej daljni 

deželi, ki je vendarle postala dom 
mnogim našim ekonomskim in 
političnim izseljencem. 
Zopet pripravljamo akcijo ocenje
vanja najlepše urejenih hiš, blokov, 
ulic, naselij, vasi, kmetij, poslovnih 
prostorov, podjetij. Pridružite se tej 
vseslovenski akciji MOJA DE
ŽELA - LEPA, UREJENA IN 
ČISTA. Nagrado za drugo mesto v 
tekmovanju neturističnih krajev 
moramo vsaj vsako leto potrjevati, 
če že ne nadgraditi. 
Hkrati Turistično društvo Župa
nova jama vabi ljubitelje dolenj
skega kraškega sveta, da obiščejo 
Županovo jamo, saj se je sezona 
obiskov že začela. Jama je odprta 
vsako soboto, nedeljo in ob 
praznikih ob 15. uri, po dogovo
ru pa za skupine tudi ob drugih 
dnevih. 
Za TD Županova jama Grosuplje 

Marija SAMEC 

A R G E N T I N A - T U D I DEŽELA S L O V E N C E V 
Argentina je po površini in po 
številu prebivalcev druga največja 
država v Južni Ameriki. Pred njo 
je samo Brazilija. Od severnega do 
južnega konca države je samo kak
ih 3700 km. Od vzhoda do zahoda 
pa iz Buenos Airesa do Čila meri 
1500 km. 
Na severu Argentina meji na Bo
livijo in Paragvaj, na severozahodu 
pa teče meja z Brazilijo in Urugva
jem. Na jugu sega Argentina na 
Ognjeno zemljo in od tod do 
Antarktike. 
Argentina je 140-krat večja od Slo
venije in ima samo 16-krat več pre-
bivalcev. Razdeljena je na 22 
provinc, katere vodijo guvernerji, 
uradni jezik je španski. 

Za Argentino lahko rečemo, daje 
druga Evropa, saj je 85% prebival
cev priseljenih iz evropskih držav, 
največ Italijanov, Špancev, Portu
galcev, Nemcev, Francozov, celo 
Švicarjev in med njimi tudi 30.000 
Slovencev. Ti so naseljeni več ali 
manj v provinci Buenos Aires. 
Nekaj pa tudi po ostalih provincah. 
Na obrobju Buenos Airesa pa so 
Slovenci po 2. svetovni vojni kot 
emigrantje postavili Slovensko 
vas, ki meri približno 13 hektarjev 
in tu so večinoma iz nič postavili 
zelo sodobno naselje, kije v ponos 
ne samo Slovencem samim, ampak 
tudi državi Argentini. Iz nič so 
zgradili hiše, šole, cerkve, kulturne 
domove, vso potrebno infrastruk

turo, tako da jim je ostal na težke 
začetke izgnancev danes samo še 
grenak spomin. Odrasli se nikdar 
niso mogli sprijazniti, daje to nji
hova nova domovina, domovina 
velikih kontrastov, bogastva, 
revščine, velikih ravnin in polj in 
tudi velemest, katerih v svoji rojst
ni deželi niso poznali. Mlajši rod, 
kije rojen v Argentini gleda na to 
drugače, saj je njihova domovina 
država Argentina in celo ponosni 
so na to. Argentina je dežela pri
hodnosti, saj v vsa mesta prihaja 
industrija z Evrope in Amerike, 
ker je v teh deželah delovna sila 
predraga. V Argentini so ljudje, 
vsaj večinoma navajeni na sk
romne prihodke zaradi tega je to 
področje za kapital zelo priv
lačno. Argentina je dežela žita, 
vina, mesa, tobaka, nafte in osta
lih surovin, katerih še niso začeli 
izkoriščati. Po letu 1976, koje Ar
gentina zače
la svojo tran
zicijo, je do 
danes izgra
dila vso po
trebno infra
strukturo za 
prihod sve
tovne indus
trije in kapi
tala, s tem pa 
se j i obeta 

Jože Perme je prejel zlati znak 
Turistične zveze Slovenije za vse, 
kar je storil skupaj z očetom za 
turistični razvoj tega področja. 
Tako se mu je TD Županova jama 
iz Grosuplja, ki je to nagrado tudi 
predlagalo, zahvalilo za delo in ob 
njej skozi ves čas dobrega sodelo
vanja. 

veliko novih delovnih mest in tudi 
zaslužek, kot so ceste, telefonija, 
železniški in rečni promet, obnovi
la pristanišča in letališča. Argen
tina je tudi kot turistična dežela še 
neodkrita in seji tudi na tem po
dročju obeta lepa perspektiva. Po 
mojem mnenju so bili Slovenci v 
Argentini predolgo pozabljeni od 
matične dežele. Upam, da se bo to 
spremenilo in da bomo znali izko
ristiti ljudske, intelektualne, dr
žavne in materialne vrednote, kijih 
Slovenci v Argentini imajo za 
bolj-šo povezavo in tkanje medse
bojnih vezi na kulturnem, gospo
darskem in vseh drugih nivojih 
življenja med Slovenijo in Argen
tino. 
Argentino je treba videti in do
živeti, tam je del slovenskih src in 
slovenskega hrepenenja po svobo
di. Žal mi je, da nisem že preje 
obiskal teh ljudi in te dežele - še se 
bom vrnil v Argentino. 

Anton ŽITNIK 

Slovenska hiša v Bs. As. . 
Spominska plošča na Domu vseh Slovencev v Argentini 
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A L O J Z CERNIC : V K R A L J E S T V U N A R A V E 
Namenjena sem v Medvedico. 
Potem ko sem pot že enkrat zgreši
la, saj sem našega današnjega "gos
ta meseca" iskala v naselju Me-
dvedica, pa sem v drugo na pravi 
poti. Na pravi gozdni poti. Nekje 
na sredi poti me preseneti tabla z 
napisom: "VOZIŠ N A L A S T N O 
O D G O V O R N O S T ! " in ob tem 
malce podvomim v pravilnost 
svoje odločitve. A želja po ne
znanem, tudi po odkritju nep
oznane narave, je močnejša od 
dvomov. 
A L O J Z ČERNIČ. Kdo je ta člo
vek, kije zbežal pred civiliziranim 
svetom v to divjino? - me spreml
ja vprašanje vso pot. In tedaj se kot 
v posmeh mojemu razmišljanju 
pred menoj odpre čudoviti svet 
narave. Planjava, kot otoček, ok
rog in okrog obdana z gozdom. 
Travniki, ograjeni z žičnato. In 
tedaj me pozdravi meketanje drob
nice. Preden iz doline pride g. 
Alojz Černič, sem si lepoto te "di
vjine" že dobro ogledala in vendar 
pogovor načela z vprašanjem, kaj 
je botrovalo odločitvi, da si je g. 
A L O J Z ČERNIČ tu uredil tudi 
dom. 
PREDSTAVI SE 
Po rodu je Belokranjec, vendar je 
od 1. 1957 živel v Ljubljani. Kot 
revirni vodja, po poklicu gozdars
ki tehnik je zaposlen pri Zavodu 
za gozdove Slovenije. Vrsto let je 
vodil drevesnico v Medvedici, ka
tere lastnik je bilo Gozdno gospo
darstvo Ljubljana, TOZD Škoflji
ca. Tu pa se začenja njegova zgod
ba. 
"Ob reorganizaciji podjetja sem se 
odločil, da drevesnico vzamem kot 
popoldansko s.p. Vedel sem nam
reč, daje potrebna temeljite pren
ove in maksimalnega angažiranja. 

Čeprav pa, če sem iskren, moram 
priznati, da bi tega koraka najbrž 
ne naredil, če bi vedel, kaj me čaka. 
TRDO DELO SE JE OBRE
STOVALO 
"Vse svoje prihranke, ves zaslužek 
in vse proste ure šestih let sem za
kopal v to zemljo," pravi, oziraje 
se na naravo okrog sebe, z glasom, 
ki mu je zaznati nek skrit ponos in 
veselje. Le tega ne prizna, daje v 
teh šestih letih končno uresničil 
svoje cilje. 
O drevesnici govori z veliko 
ljubeznijo. Na površini 7.500 m2 
zemlje danes raste pr ibl ižno 
50.000 sadik, predvsem listavcev 
za pogozdovanje na tistih po
dročjih Slovenije, kjer se gozdovi 
ne pomlajujejo sami. Kot strok
ovnjak s področja gozdarstva še 
pove, da na našem področju manj 
pogozdujejo smreko, ker je glede 
na to, da ni avtohtona, tudi težje 
prilagodljiva. 
Pogled na okolje je naravnost vab
ljiv. Slika ene same urejenosti, 
odsev resnično trdega dela. "Pred 
šestimi leti je bila ta okolica pov
sem zaraščena, posekal sem gr
mičevje in goščavo spremenil v 
travnike ter do drevesnice in seve
da mojega domovanja na novo 
speljal cesto. In povsem obnovil 
tudi že razpadajoči objekt," pri
poveduje z nekim notranjim nav
dušenjem in ljubeznijo do sleherne 
naravne biti. 
"Po tej gozdni poti, mimo travnikov 
poteka evropska pešpot od Bal
tiškega morja do Jadrana (E6) V 
zadnjih letih se pojavlja vse več tujih 
popotnikov in tudi čalnov naših plan
inskih društev, zato sem še posebno 
pozornost posvetil ureditvi travnik
ov in poskrbel za splošno urejenost, 
počistil vse smeti, skratka, narava naj 

bo ne-okmjena,"pripoveduje Alojz 
Čer-nič. 
Ta urejen del narave je sedaj prav 
primeren za izobraževanje najm
lajših o naravi in odnosu do nje. 
O.Š.. Šentjurij je v ta namen že 
nekajkrat obiskala g. Černiča, kije 
šolarje seznanil z rastlinstvom, 
živalstvom in medsebojnim so-
žitejm živali z gozdom. 
Alojz Černič upa, da bo gozdars
ka stroka v bližnji prihodnosti 
poskrbela za gozdno učno pot, ki 
bi bila namenjena predvsem izo
braževanju mladine. Ne zgolj s 
spoznavanjem rastlinstva in žival
stva, ampak tudi s spoznavanjem 
pokrajine, ki ima kraške značilnos
ti. Tu lahko vidimo poniklanico, ki 
je bila včasih zasuta z odpadnim 
materialom, g. Černič pajoje očis
til, dalje vrtače, skalovit teren... 
NARAVI - Z NARAVO 
Z veliko ljubeznijo do narave seje 
Alojz Černič odločil naravo varo
vati z naravo. Pri svojem delu se 
izogiba kemičnim strupom in her
bicidom, le brez fungicida za zat
iranje plesni ne gre. Zato pa je po
trebnega veliko več fizičnega dela. 
Z enako ljubeznijo do neokrnjene 
narave seje lotil priprave za oko
pavanje sadik, ki bo delovala s 
pomočjo vitla in elektromotorja, 
tako, da v zemljo ne bodo iztekale 
strupene snovi in hlapi nafte ali 
bencina ne bodo onesnaževali zra-
Jca. "Izogibamo se fizičnemu delu 
z orodjem, zato pa se poslužujemo 
vrste škropiv. 
Ker ima veliko rastlin, kijih veči
noma oplojujejo žuželke, od tega 
80% čebele, pravi, sije omislil tudi 
čebeljnjak Za začetek ima sicer 
manjše število panjev, vendar jih 
namerava povečati, da bodo čebele 
zadostovale za oplojevanje na 
vsem tem področju. 
"In tako skromno upam, da bo to 
kraljestvonarave primer, ko sta si 
človek in narava prijazna drug do 
drugega. To se mi zdi danes naj-
vežnejše, če pomislim, kako je 

današnji človek odtujen od na
rave," pravi zamišljeno, a oben
em vzpodbudno. In potem posluš
amo o ekoloških katastrofah, o 
onesnaženih vodah, pa nas ne 
strezni tudi Anhovo in podobni 
primeri. Če se ne bomo vsi skupaj 
in vsak posameznik zavzemali za 
čistejšo naravo in bolj zdravo 
življenje, bomo bodisi zaradi ko-
motnosti ali zaradi neosveščenos
ti, uničili sami sebe. 
Alolz Černič razmišlja in tudi dela 
drugače. V hlevu bleje čreda ovac. 
Ovce popasejo travnike, sadike v 
drevesnici gnoji izključno s hlev
skim gnojem, ovce in zvesta čuvar-
ka nemška ovčarka preganjajo 
voluharje. Kajti tudi na tem po
dročju ne uporablja kemičnih 
strupov. 
V KRALJESTVU MEDVEDA 
V tako neokrnjeni naravi se celo 
medved počuti domače. Kako bi si 
sicer drugače razlagali dejstvo, da 
počasi prihlača do hiše in si zve
davo ogleduje po drevesnici. Tudi 
s psico se prav prijazno spogledu
jeta. 
"Gospodar" teh samotnih poljan si 
to razlaga po svoje, češ da žival 
pozna njegov glas, saj drugega 
skoraj ni slišati... Srečala, da tudi 
srečala sta se že v teh hostah, pa 
sta se prav prijazno razšla. 
Sožitje z naravo... 

Alenka ADAMIČ 

Odkar je lastnik zemljišč v Med
vedici Sklad kmetijskih zemljišč 
in gozdov, poteka gospodarjenje 
razumno in dobro, kar je v o-
bojestransko korist, poudarja v 
pogovoru.Odbor za kmetijstvo in 
gozdarstvo je Alojzu Černiču na
menil nekaj finančnih sredstev za 
čiščenje zaraščenih travnikov in 
zasaditev dreves ob poti, ki še 
polepšujejo ta del narave. Zato se 
g. Alojz Černič Skladu kmetijskih 
zemljišč in gozdov in Odboru za 
kmetijstvo in gozdarstvo zahval
juje za pomoč in sodelovanje. 

0 Srf̂ ^^^*1* "̂̂ t» ^ 

V prelepo urejenost neokrnjene narave sodi tudi čebeljnjak, v zdra
vo naravo pa čebele, pravi Alojz Černič Čreda ovac, prijateljice narave in svojega gospodarja 



* * * NASA PROHODNOST JE CISTO OKOLJE * * * 

DAN ZEMLJE (22. april) 
Z E M L J A S E P R E D S T A V I NAS DAN 
ROK UPORABNOSTI: v večnost, 
vsaj upa tako 
R A V N A N J E : mnogo sončnih žar
kov in človeške ljubezni 
NAJLJUBŠA H R A N A IN PI
JAČA: dež in sneg s primesjo vetra 
R A Z G L E D , K I JO N A J B O L J 
OČARA: vse, kar je na njej 
NAJMAMLJIVEJŠA G L A S B A : 
ptičje petje, žabje regljanje v luni
ni, svatovsko oglašanje živali, 
šumenje rastlin v vetru, žuborenje 
potoka, rast rastlin 
N A S M E H , KI JO OSREČI: člo
veška sreča 
K A K O JO SLIŠIŠ: v tišini (pris
luhni srcu) 
Ko se narava začne prebujati, je 
prav prijetno, če se kam odpraviš 
peš, lahko je to samo pot domov iz 
službe ali šole. Opazuješ zelenečo 
travo, popke na drevesih, poslušaš 
ptičje svatovanje, zagledaš zaljubl
jeni račji par, tam naprej pa... O 
groza! Tik za mostom, zraven pre
cej prometne ceste, cel kup smeti! 
(Kakršna koli podobnost z re
sničnim mostom je namerna, 
lahko rečem celo nalašč omenje
na.) Pa kdo je bil tak nemarnež, 
nepametnež! Kako mu je sploh 
padlo na misel, da bi tja stresel 
smeti?! Kaj mu (nam) ni jasno, da 
je to tudi njegov (naš) košček sve
ta, da stresa smeti pravzaprav sebi 
na prag?! 
Vsak del narave ja naša skupna 
last, je tvoj, naš košček sveta pod 
nebom. Indijanci so trdili: "Del 
zemlje smo in ona je del nas. Diš
eče trave so nam sestre; jelen, 
žrebec, veliki orel - so naši bratje. 
/ . . . / Zemlja ni človekova last. 
Človek je last zemlje. / . . . / Vse je 
zvezano med sabo, prav kakor je 
družina povezana s krvjo. Vse je 
zvezano med sabo. Človek ni stvar
nik tkanine življenja, temveč le nit
ka v njej. Kar dela s tkanino, dela 
s samim seboj." Zemlji ne smemo 
gospodovati, z njo moramo ravnati 
kot pameten gospodar. Pameten 
gospodar pa ve, da ne sme posekati 
vsega gozda naenkrat, da mora svoj 
denar kam vložiti, ne pa vsega 
naenkrat zapraviti, da se smeti ne 
splača vreči na svoj prag, ker bi jih 
tam moral kmalu pospraviti. 
Pa vendar Zemlja ni naša last. 
Človek živi v povprečju približno 

75 let. Kaj je to v nasprotju z mil
ijardami let, kolikor je stara Zeml
ja! Tako, kot si jo lastimo mi, so si 
jo lastili naši predniki in si jo bodo' 
tudi naši potomci. A tudi oni jo 
bodo morali zapustiti prihodnjim 
rodovom. Zakaj pa ne, saj oni pre
našajo naprej tudi naše ideje, mis
l i , dela. Zemlje torej nismo pode
dovali od staršev, ampak smo si jo 
sposodili od svojih otrok. Kako pa 
delamo s posojeno stvarjo? Nad
vse jo pazimo, kajti vrniti jo mora
mo enako, kot smo jo dobili. Če je 
slabša, oguljena, obrabljena, ali 
celo uničena, lahko lastnik zahteva, 
da mu damo novo. Kdo pa bo od 
nas zahteval, da damo novo Zeml
jo, če bomo to uničili? Nihče, saj 
je to nemogoče. Lahko pa nas bodo 
otroci obtožili. V nas bodo lahko 
zbudili krivdo. Lahko pa bomo 
nenazadnje pokopali kar sami 
sebe. 
Tomo Križnar pravi, da bi morali 
to našo "starko" (ali bolje "mlad
enko", saj je vsako pomlad vsa v 
cvetju kot mladostnica) Zemljo lju
biti, saj se z njo "vsako leto enkrat 
zastonj peljemo okoli sonca, okoli 
svetlobe, okoli luči, okoli toplote," 
okoli zvezde, ki pogojuje naša 
življenja. Zakaj pa bi je ne ljubili? 
Saj nam daje toliko dobrin, pravza
prav nam omogoča življenje, le da 
tega ne sprevidimo in kar drvimo, 
ne zavedajoč se, da iz Zemlje ne 
moremo izstopiti. Tega ne bomo 
mogli tudi takrat ne, ko bomo do 
vratu zasuti s smetmi; ko se bomo 
dušili v zraku, polnem izpušnih 
plinov, strupenega dima, ker ne bo 
gozda, ki bi prečistil zrak; ko bomo 
pili vodo, zastrupljeno s kemikali
jami in prekomernimi gnojili; ko 
se bomo skrivali pred vetrom, ker 
bomo posekali ves gozd in bo imel 
veter prosto pot; ko bomo jedli hra
no, polno kemikalij, saj bo lahko 
samo tako nekaj rastlo (če ne bo 
hrana kar v tabletkah); ko bomo 
bežali pred soncem, ker bo ozons
ki plašč zelo tanek itd. 
Ni prav, da samo govorimo o 
ekologiji, potrebna so naša dejan
ja. Pesnik Jasques Prevert nam 
odkriva, kaj se zgodi, če o tej temi 
samo govorimo: 
"Toliko gozdov izruvanih zemlji 
razdejanih 

pokončanih 
predelovanih 
Toliko gozdov žrtvovanih za pa
pirno maso 
da lahko milijarde časopisov vsa
ko leto opozarja bralce na vse 
večjo nevarnost iztrebljanja 
gozdov ali lesov." 
Ne smemo reči:" Saj jaz ne morem 
nič pri tem, ker je tako ali tako še 
toliko drugih, ki delajo enako." To 
ni res! Morda si pri razlagi tega lah
ko pomagamo s snežinkami. Ena 
snežinka skoraj nima teže. Če jih 
je tri milijarde na veji, veja zdrži, 
ko pa pade naslednja.... se lahko 
zlomi še tako močna veja, še tako 
močno drevo. Vendar če ne bi bilo 
te zadnje snežinke, bi veja ostala 
cela. Takoje tudi pri nas. Morda je 
ravno kdo od nas tisti odločujoči, 
ki lahko prevesi Zemljo nazaj v 
ravnotežje. Se sploh zavedamo, 
koliko lahko naredimo, če vzgaja
mo otroke v ljubezni do narave? 
Vsak otrok bo imel svoje otroke in 
ti otroci še svoje otroke in tako 
naprej. Pridemo do velikanske 
številke. Zato ne mislimo, da lahko 
odvržemo papirček, zvečilko, vreč
ko, avto, pralni stroj in podobno 
kjer koli. Največkrat nas kdo vidi 
in nas lahko tudi posnema (pred
vsem, če je otrok). Raje uporablja-
jmo smetnjake in odpade za smeti. 
V končni fazi vsak ugotovi, da ima 
manj dela, če tako ravna. 

"Zakaj se ne sme lomiti vej? Zakaj 
se ne sme kuriti v gozdu? Zakaj se 
ne sme metati kamnov v mlako? 
Zato, ker je narava naša prijatelji
ca. Radi jo imamo in všeč nam je, 
če se lahko sprehajamo po lepi 
naravi. / . . . / Ne pozabite torej. V 
naravi naj za tabo ne ostanejo sle
di. Samo tvoje stopinje v blatu ali 
cestnem prahu lahko kažejo, kje si 
hodil." Tako beremo v knjigi V 
gozdu in na travniku. Ne pravi 
zaman, naj za nami ostanejo le 
stopinje. Koliko ljudi bo še hodilo 
tukaj in že to je veliko, če pustimo 
samo stopinje, kaj šele, če bi osta
lo za nami še več! Če nam ni všeč, 
da gremo mimo kar tako odvrženih 
smeti, tudi sami ne delajmo tega. 
Če pa nam je to lepo, se lahko 
zamislimo nad seboj, kajti v takem 
primeru drvimo v globok prepad 
in nihče nas ne more ustaviti. Posk
rbimo, da nam ne bo treba na sveže 
smrdeči smog namesto na svež 
zrak. Pa lepa doživetja v naravi! 
(Uporabljeni viri citatov: 
•Burgar, F., Kuželički, M . 1994: 
Kako naj vam prodamo modrino 
neba. Govori indijanskih poglavar
jev. F. B U R G A R : Ljubljana 
*Kayser, R. 1995: V gozdu in na 
travniku. Tehniška založba Slov
enije: Ljubljana 
*Križnar, T. 1993: Samotne sledi. 
Samozaložba: Ljubljana) 

Alenka OBLAK 

"Ekološka osveščenost" v novih okoliščinah Foto: J. Mihlič 



• * * NAŠA PROHODNOST JE ČISTO OKOLJE * * * 

ČISTILNA AKCIJA KOPANJSKIH ŠOLARJEV 
Čeprav bo svetovni dan očiščevan
ja okolja 22. aprila, smo se učitelji 
kopanjskih šolarjev odločili, da 
bomo počistili okolje čimprej, dok
ler so odpadki še vidni, kajti ko 
ozeleni trava, jih prekrije in potem 
jih je težko najti. 
Ker imamo pred veliko nočjo 
očiščevalne akcije naših bivališč, 
smo tudi mi izbrali ta čas in orga
nizirali čistilno akcijo na veliki 
petek. Zastavili smo si kar široko 
področje in se razdelili v skupine. 
Ena je počistila po Kopanju, druga, 
ki so jo sestavljali učenci iz Čuš-
perka, so počistili svojo vas in se 
napotili ob glavni cesti proti Veli
ki Račni, maloradenski učenci so 
počistili svojo vas, otrokom iz 
Predol je pomagalo še nekaj Ve-
likoradencev, jaz pa sem naložila 
v svoj avto štiri moje najbližje sos
ede in jih odpeljala na Mlačevo do 
reke Dobravke. Od tam smo pobi

rali odpadke proti Veliki Račni. 
Prav ta moja skupina otrok je ime
la največ dela in bili so zares zelo 
pridni. 
Prehodili so vso pot od mostička 
nad Dobravo pa do Pirke, za seboj 
pa vlačili težke vreče, ki sem jih 
menjala in nekajkrat vmes tudi 
odpeljala na naše odlagališče, ki je 
bilo pri Kulturnem domu v Veliki 
Račni. 
Tukaj smo se na koncu akcije tudi 
vsi dobili. 
In kako mislite daje izgledalo to 
naše čiščenje? 
Najprej smo bili otroci zelo natanč
ni in kar nisem vedela, kako naj jim 
povem, naj poberejo samo tisto, kar 
se "ven sveti", drugače ne bomo 
prišli do Račne. Do gozda smo že 
skoraj napolnili vreče, čeprav nis
mo vedeli, da nas najhujše šele 
čaka. V gozdu pa smo našli: odrab-
ljeno posodo, plastična vedra, stek

lenice, polne odpadnega olja in os
talih tekočin, plastične vreče od 
umetnih gnojil, odslužena kolesa, 
avtomobilski deli - jasno, da vsega 
nismo mogli pobrati - in še nekaj, 
zaradi česar se nam je kar nekajkrat 
obrnil želodec. V močnih plastičnih 
vrečah so bile kosti poginulih 
živali, kijih gospodarni utegnil (ali 
hotel) zakopati, ampak se jih je 
znebil na lažji način. Še dobro, da 
niso bili moji spremljevalci kakšni 
pomehkuženi otroci in so to hrabro 
prenesli. Seveda smo po prvi taki 
najdeni vreči puščali take sumljive 
odpadke. Pustili smo tudi pred
mete, ki so bili za nas pretežki. 
Mogoče se bo ob svetovnem dne
vu akcije za čisto okolje zbralo 
nekaj mož, ki bodo pripravljeni 
odstraniti tudi te odpadke, saj jih 
še leta ne bodo prekrile rastline, 
čeprav seveda to ni nikakršna reš
itev. 

Pri Kulturnem domu smo vreče 
zavezali in take so počakale na 
delavce Komunalnega podjetja. 
Veseli smo, da smo počist i l i , 
čeprav že po tednu dni spet vidi
mo razne papirje in vreče, ki že 
ležijo po tleh. Otroci so kar žalostni 
zaradi tega, saj se bojijo, da bo 
kmalu zopet tako, kot je bilo pred 
akcijo. 
Dragi moji sokrajani, pa naj se še 
kdo od vas prikloni in naj kaj 
pobere! Predvsem pa vsi pazimo, 
da bodo odpadki res obležali tam, 
za kamor so. Boste videli, da bomo 
vsi zadovoljni: mi, ki bomo v lep
em okolju živeli, pa tudi vsi, ki se 
bodo skozi lepo okolje peljali. 
Vi , dragi vozniki, pa ne mečite iz 
avtomobilov pločevink, zavojčkov 
od cigaret in vsega ostalega! To 
smo že preživeli. Naša osebna kul
tura tudi dela korake naprej. Naj 
bi jih ... Olga Gruden 

ZDRAVNIK SVETUJE * * ZDRAVNIK SVETUJE 

V I R U S N A P L J U Č N I C A 
Dragi prijatelji naše zdravniške 
rubrike, lepo pozdravljeni. 
Letošnje leto je nekaj izjemnega. 
Konec februarja in v začetku, 
oziroma dobršen del marca, smo 
imeli "pomlad", ko pa je nastopila 
koledarska pomlad, je postalo 
vreme vse bolj podobno zimske
mu kakor pomladnemu. Vspored-
no s tem pa še vedno traja paleta 
nalezljivih bolezni, ki so značilne 
za ta čas in zdi se, da jim ne bo 
konca. Upam si trditi, da v moji, 
več kot dvajsetletni praksi, še 
nisem doživel kaj podobnega. To 
leto že dan za dnem prihajajo v 
ambulanto sama prehladna in 
vročinska obolenja, bodisi bakte-
rialna ali virusna in to že več kot 
dva meseca. Druga leta je trajala 
sezona nalezljivih bolezni kake tri 
tedne do mesec dni, letos pa je ta 
doba prekoračena že za sto odsto
tkov. 
V zadnjih dveh rubrikah smo go
vorili o gripi in navadnem pre
hladu, danes pa vam bi rad nekaj 
povedal o virusni pljučnici, ki je 
dokaj pogosta komplikacija teh 
dveh obolenj. Virusna pljučnica 
lahko prizadene mlade in zdrave 
ljudi, še pogosteje pa seveda bolni-

ke. Med bolniki, ki najraje zbol-
evajo za virusno pljučnico, so na 
prvem mestu kronični srčni bolni
ki. Posebno tisti z ishemično srčno 
boleznijo, bolniki z visokim kr
vnim pritiskom, nadalje tisti, ki so 
preboleli revmatsko vročico injim 
je ta pustila posledice, še posebno 
pa radi zbole bolniki, ki imajo 
zoženo mitralno zaklopko /steno-
sis mitralis/. Tudi nosečnicam v 
zadnjem tromesečju ta bolezen ne 
prizanaša, ravno tako ne tudi neka
terim drugim kroničnim bolnikom. 
In kako posumimo na virusno pl
jučnico? Povedali smo že, da pri 
gripi traja visoka temperatura tri 
dni, nato pade sama po sebi. Če po 
treh dneh temperatura ne pade, 
splošna slabost se poveča, pacien
ta prične dušiti, vidne sluznice pa 
pomodrijo, posumimo na virusno 
pljučnico. V tem primeru moramo 
takoj k zdravniku, ki nas bo poslal 
v laboratorij na pregled krvi, pa 
tudi v dispanzer za pljučne bolez
ni in tuberkulozo, kjer bo zdravnik 
specialist presodil o zdravljenju te 
pljučnice. Lažji primeri se bodo 
zdravili doma, težje pa bo napotil 
na zdravljenje v bolnišnico. 
In naj vas na koncu potolažim z 

ugotovitvijo, da se virusna pljučni
ca pogosto pozdravi brez posledic, 
le za zelo hude kronične bolnike 

ali dojenčke zna biti še dandanes 
usodna. In še nasvet. Cepite se že 
vjeseni proti gripi, spomladi pa ne 
verjemite lepemu vremenu in os
tanite čim dalj toplo oblečeni. 

dr. Janez Mervič 

M a r j a n Ž v e g l a s p 
Gasilska 23, 1290 Grosuplje 
Te l e fon : (061)761-660 

Ste ob obilici dela opazili, da smo le krepko 
zakorakali v pomlad? 

Ste "preobuli" svojega jeklenega konjička? 
Če tega še niste naredili, vam zimske gume zamenjamo z 

letnimi pri nas! 
Poleg tega vam nudimo širok izbor 

najkvalitetnejših gum. 
S pomočjo avtooptike vam elektronsko nastavimo 

podvozje vašega avtomobila. 
Oglasite se pri nas - poskrbeli bomo za vašo udobno in 

varno vožnjo! 
Obratovalni čas od 7. do 18,00 ure, v soboto od 7. do 13,00 ure. 

VULKANIZERSTVi 
AVTiDPTIKA Vas pričakuje! 



KOTIČEK ZA KMETIJCE * * KOTIČEK ZA KMETIJCE 

INTERVENCIJE V KMETIJSTVU ( U L R S 2 / 1 7 . 0 1 . 9 7 ) 
Vlada RS razpisuje Uredbo o uvedbi finančnih 
intervencij za ohranjanje in razvoj kmetijstva 
ter proizvodnje hrane za prvo polletje leta 1997 
in sicer: 
A) neposredno na podlagi vlog 
B) na podlagi javnega razpisa 
C) na podlagi letnega programa ministrstva 
A) Na podlagi vlog neposredno za naslednje 
namene: 
1. Obnova črede plemenskih krav - up
ravičenci so rejci plemenskih krav (A kontrola 
proizvodnosti), prevesnic kombiniranih in 
mesnih pasem, ter kupci brejih plemenskih tel-
ic kombiniranih in mesnih pasem. 
Višina regresa: 
- obnova iz lastne črede 13.500 SIT 
-nakup 15.000 SIT 
2. Plemenske živali - prašiči 
Upravičenci so rejci plemenskih živali in rejs-
ka središča. Višina regresa po kategorijah na 
posamezno plemensko žival pa je različna gle
de na nakup od 13.600 SIT do 42.500 SIT in 
glede na obnovo iz lastne črede od 3.400 SIT 
do 17. 000 SIT. 
3. Plemenske živali - drobnica 
Upravičenci so rejci plemenskih živali za ob
novo iz lastne črede ali za vse živali iz genske 
banke, ter pri prodaji testne postaje Logatec 
za tam vzrejene ovne oziroma rejec - prodaja
lec plemenskih živali. Višina podpore znaša za 
samice 3.000 SIT (obnova), 4.800 SIT (nak
up za obnovo ali prvo naselitev) in samici 
10.000 SIT. 
4. Subvencioniranje obresti od posojil za fi
nanciranje tekoče proizvodnje 
Upravičenci so fizične in pravne osebe, ki se 
ukvarjajo s kmetijsko dejavnostjo in ostali. 
Regresira se realna obrestna mera (r), vendar 
največ do 4% letno pri prašičih - pitancih in 
največ do višine 8% za ostale postavke. 
Višina priznanega posojila v obdobju od 1.1. 
do 30.6.1997: 
- goveji pitanci 42.000 SIT /glavo 
. prašiči - pitanci 8.500 SIT / glavo 
- krompir 45.000 SIT / ha 
- koruza 50.000 SIT / ha 
- pšenica, rž, ječmen in 
oljnice 35.000 SIT / ha 
5. Izravnava stroškov pridelave, podpora se 
daje živalim za prirejo mesa 
Višina podpore za govedo: 15 SIT/kg priras
ta (gričevnato - hribovsko in druga območja z 
omenjenimi naravnimi dejavniki za kmetijst
vo) in 20 SIT / kg prirasta (gorsko - višinsko, 
strme kmetije in kraško območje). 
Konji: 10.500 SIT/ž iva l in 15.000 SIT/žival, 
ter drobnica 1.000 SIT/žival in 1.400 SIT/ 
žival (razlika glede na območje reje). 
6. Pospeševanje pitanja govedi, konj in drob
nice 
- pitanje telet na visijo težo: 10.000 SIT/živali 
(teleta mlečnih pasem in teličk kombiniranih 
pasem, ki niso primerne za nadaljnjo rejo). 

- klavne prevesnice: 20.000 SIT/žival 
- progeni test bikov: 66.400 SIT/žival (za re
jce bikovskih mater preko območne gove-
dorejske službe - oddaja bikca v zrejališče). 
7. Sofinanciranje strojnih krožkov 
- podpora delovanja strojnih krožkov. Finan
cira se 50% stroškov ŠK s tem, da maksimalna 
podpora ne more preseči 500,00 SIT na strojni 
krožek. Sredstva so pogojena s številom oprav
ljenih strojnih ur na 1 ha kmetijskih površin, ki 
jih imajo v lasti oz. v obdelavi člani strojnih 
krožkov. 
8. Republiška sredstva so namenjena še za: 
- seme sladkorne pese 
- sadike hmelja 

- živali na planinski paši 
- ulov plave ribe 
- izravnavi stroškov pri pripravi blaga za 
zunanji trg 
Sredstva iz postavk B in C pa so direktno za 
kmete teže dosegljiva, ker so na razpolago na 
podlagi javnih razpisov in programov minis
trstva. Razpisi so prav tako objavljeni v Urad
nih listih. 
Vse podrobnejše informacije lahko dobite na 
svetovalni službi Enota Grosuplje, Cesta na 
Krko lb, vsak dan do 9. ure ali ob sredah do 
14. ure. 

Pripravila: KSS, enota Grosuplje 

22.02.97 
Neznani storilec je nasilno vstopil v leseni ob
jekt na smetišču Stehan, v katerem je bil shran
jen delovni stroj Kompaktor. Storilec je vlomil 
v stroj in iz njega odnesel predmet manjše vred
nosti. Z vlomi pa je neznanec povzročil škodo 
Javnemu komunalnemu podjetju v višini 50.000 
tolarjev. 
23.02.97 
V tej noči je iz parkirnega prostora Motela 
Grosuplje izginil tovorni avtomobil Mercedes 
- Benz, tip 814, bele barve, z nemškimi registr
skimi tablicami. Z opisanim dejanjem je tuje 
podjetje oškodoval za pet miljonov tolarjev. 
14.03.97 
Neznani storilec je v tej noči nasilno vstopil v 
novogradnjo z mizarsko delavnico na Velikem 
Mlačevu. Po nasilnem vstopu v objekt sije sto
rilec nabral kar nekaj mizarskega orodja in tako 
lastnika oškodoval za 1.500.000 tolarjev. 
16.03.97 
Vsakodnevno opozarjanje občanov na pre
poved kurjenja na prostem in razglasitev ve
like požarne ogroženosti niso zalegla. Tako je 
občan iz okolice Grosuplja tega nedeljskega 
dopoldneva v vetrovnem vremenu lahkomisel
no zakuril na prostem kup suhe trave. Močan 
veter je ogenj hipoma raznesel po suhi travi, 
ki se je vnela in občan ognju ni bil več kos. 
Hitra intervencija gasilcev je preprečila večjo 
škodo, kljub temu pa je bila na območju cca. 
hektarja in pol površine uničena podrast. Zara
di neupoštevanja opozoril in nastale škode si 
je občan prislužil kazensko ovadbo. 
27.03.97 
Neznani storilec je vlomil v gradbeno barako 
na Cikavi pri Grosupljem in iz nje odnesel več 
kosov orodja. Z dejanjem je domačina oškodo
val za pol miljona tolarjev. 
28.02.97 
Pijani mladenič iz Grosuplja je tega dne hotel 
priti v stik s "svojim dekletom". Ker je bil pri 
tem zelo glasen in je motil dekle in sosesko, 

opozorila policistov, da z vpitjem in razgrajan
jem preneha, pa niso zalegla, seje znašel v pros
torih za pomiritev na Povšetovi. 
01.03.97 
Domačin iz Brvac je tega dne pustil brez nad
zora svojega psa mešanca, kateri je na dvor
išču večdružinske stanovanjske hiše ugriznil 
šestnajstletnika v nogo, da je ta moral iskati 
zdravniško pomoč. O primernosti zavarovanja 
nevarne živali bo odločal sodnik za prekrške. 

POLICIJSKA POSTAJA 
GROSUPLJE 

i 

ELEKTROTEHNIŠKO PODJETJE 

M 9 5 B I 
O.O.O. CESTA N» KRKO 9, 1290 GROSUPLJE 

• I N S T A L A C I J E 
• T R G O V I N A 
• I N Ž E N I R I N G 
• S E R V I S 

Obveščamo cenjene kupce, da 
smo odprli prenovljeno trgovino 
z elektromaterialom na sedežu 

podjetja, Cesta na Krko 9. 
Trgovina je odprta vsak delovnik od 8. -

18. ure in v soboto od 7. - 12. ure. 
Vabimo Vas, da nas obiščete. Poleg 
ugodnih cen in raznovrstne izbire 
elektroinstalacijskega materiala, 

Vam nudimo: 
- brezplačno strokovno svetovanje za 

vaše potrebe, 
- izdelava projektov elekroinstalacij, 

- merjenje inštalacij in izdelava atestov. 
Imamo preko 40 let izkušenj, kar je garan
cija kvalitete, da zadovoljimo potrebam od 
najmanjših kupcev, investitorjev, elektoin-

stalaterjev, obrtnikov in vzdrževalcev. 

Pričakujemo Vas In 
se Vam zahvaljujemo 

za o!;isk. 
i J 
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1 5 LET V Z N A M E N J U U U B E Z N I DO S L O V E N S K E G A L J U D S K E G A IZROČILA 
15 let že deluje folklorna skupina 
Račna. 15 let trdega dela in odpo
vedovanja, pa tudi veselih, enkrat
nih dogodkov. In obletnico so pro
slavili tako, kot se za tako veselo 
druščino 25 fantov in deklet šika. 
Predstavili so se z dolenjskimi ljud
skimi plesi in pesmimi. Za to 
priložnost so k sodelovanju pov
abili tudi zunanje sodelavce. 
Z odrskih desk kulturnega doma v 
Račni so nas popeljali desetletja 
nazaj in nam pričarali vrednote in 
običaje, ki so nekdaj ljudi na vasi 
združevali in povezovali in tako 
življenju na vasi dajali poseben čar, 
lepoto in domačnost. Vsako delo, 
kije zahtevalo veliko pridnih rok, 
je spremljala pesem. Tako je bilo 
bolj veselo in delo je šlo lažje od 
rok. Kljub utrujenosti so na koncu 
želeli priti na svoj račun tudi tisti, 
ki so jih srbele pete, tako da se je 
večer običajno zaključil s plesom. 
Sprehod po narodni zapuščini Do
lenjske so pričeli pri ribniški doli
ni, po vsem svetu znani po suhi 
robi. Pravi kraj za prodajo le-te so 
bile veselice, kamor so krošnjarji 
radi zahajali, saj je bil to pravi kraj 
za dobre kupčije. Še vedno pa se v 
Račni radi zavrtijo v ritmih potre
sene polke, ajncpolke, stare polke, 
beksla in pouštertanca, ki so bili 
nekdaj "popularni". Glasba in ples 
sta spremljala tudi praznovanje 
godov vaščanov. Običaj, ko so vaš
ki godec in sovaščani obiskali 
godovnika in mu voščili s podokni
co, so poimenovali afiranje. Dnevi 
pred velikim Marijinim praznikom 
Velikim Šmarnom pa so bili v zna
menju pripravljanja slame za slam
nate strehe. Slamo je bilo potreb
no očistiti in povezati v "škopni-
ke". Razpoloženje bližajočega se 
praznika so pričarali s prepevan
jem Marijinih pesmi. Po pritrka
vanju k prazniku so z delom prene
hali in se ob igrah in plesu povese-
lili dolgo v noč. Tudi Dobrepoljs-
ka ohcet je vir bogate kulturne de
diščine veselih Dolenjcev, saj so se 
skozi desetletja obl ikoval i in 
ohranjali številni obredi, od katerih 
številni žive še danes. Poroka v 
cerkvi, sprejem neveste na novem 
domu ter rajanje do jutranjih ur s 
prodajanjem "pušeljca", polno
čnim plesom mladoporočencev in 
obiskom maškar. 
Vse to in še marsikaj smo videli 
na bogatem in tudi poučnem veče
ru v Račni. V goste so slavljenci 

povabili tudi družino Mežan iz 
Trebnjega, "Raglje" - mlade pevke 
ljudskih pesmi in tudi najmlajše 
ljubitelje lepe slovenske pesmi. 
Toliko mladih fantov in deklet. 
Današnji svet j im ponuja toliko 
moderne hrupne zabave. Oni pa se 
znajo še kako zabavati tudi ob slov
enskih pesmih in ljudskih plesih. 
Ker sem j ih imela pri ložnost 
spoznati tudi izza odra, sem lahko 
videla, s kakšno odgovornostjo, 
zavzetostjo in dobro voljo se prav 
vsak posebej trudi za uspeh pred
stave. Tako resno delo in nav
dušenje seveda mora obroditi sa
dove. 
Še posebna zahvala in čestitke 
seveda veljajo neumorni in am
biciozni voditeljici folkorne sk
upine Račna, gospe Olgi Gruden. 
Petnajst let je znala skupino ob
držati skupaj, vzgajati nove člane 
in v njih vzbujati in ohranjati 
ljubezen do slovenskega ljudskega 
izročila. Največja nagrada za trud, 
ki ga vlaga v pripravo nastopov 
skupine, pa so prav gotovo za
dovoljni člani skupine, ki kljub 
velikim odrekanjem, kijih sodelo
vanje v skupini zahteva, ostajajo 
pripravljeni na nadaljnje delo in 
iščejo nove izzive. Pravega vesel

ja pa ni tudi brez zadovoljnih gled
alcev. In ti so napolnili kulturni 
dom v Račni do zadnjega kotička. 
Prav vsem pa je iz obraza sijalo 
zadovoljstvo in hvaležnost članom-
folklorne skupine Račna za lep 
večer. Bilo je res enkratno do
živetje. Ob tako živahnem kul
turnem utripu v Račni bi se lahko 
tudi Grosupeljčani česa naučili! 
Podeljene so bile tudi značke za 
dolgoletno sodelovanje v Folklor
ni skupini Račna: 
• bronaste (za 5 let): Marija 

Palčar, Matej Nučič, Tadeja 
Gruden, Jože Berdajs, Ivo No
vak, Simon Malavašič, Helena 
Perko, Tanja Gruden, Mateja 
Okorn, Sabina Okom, Simon 
Kocman, Izidor Poderžaj, Aleš 
Kastelic, Mojca Škoda, 

• srebrne (za 10 let): Barbara 
Perko, Janez Gruden, Helena 
Kocman, 

• zlate (za 15 let): Olga Gruden, 
Ludvik Gruden, Marija Za-
viršek, Janez Kastelic, Jože 
Poderžaj, Joži Poderžaj, Božo 
Perko. 

Tatjana Skubic 

Za prireditev so prispevali: Obči
na Grosuplje, Z K O Grosuplje, 
Krajevna skupnost Račna, Gasil
ska zveza Grosuplje, Komunal
ne gradnje d.o.o., Grosuplje, Av-
toservis Bizilj Ljubljana, Komu
nalno podjetje Grosuplje, Cve
tličarna Predolič, Sitarstvo Mihe-
lič Andrej Sodražica, Vodovodne 
inštalacije Steklačič Dušan, 
Mizarstvo Grosuplje, Mesarstvo 
Zupet Šmarje Sap, Birooprema 
Vovk Ljubljana, Trgovina Na 
klancu Zdenska vas, Koritnik 

Franc - Teko Mala vas, GPG Do-
lenjgrad d.o.o., Avtohiša Mesoje
dec Črnuče, GEOK AT Grosuplje, 
Plinarna Starah Videm, OO SKD 
Grosuplje, Kris t l d.o.o. Rač-
na,Guma Grosuplje, Fructal A j 
dovščina, Perutnina Ptuj, Pekar
na Grosuplje, Vimont Grosuplje, 
Pizzerija Zaje Žalna, Kmečki glas 
Ljubljana, A B C Tabor Grosuplje, 
Z - design Velika Loka, Ivo Press 
Mala Stara vas, Oliva Grosuplje, 
K O N d.o.o. Grosuplje, Mini mar-
ket Grosuplje 

LITERARNI VEČER V KNJIŽNICI 
Knjižnica nadaljuje s svojo tradici
jo literarnih večerov. Medse smo 
povabili avtorico knjige PRIHAJA 
ČAS ČUDEŽEV gospo Barbaro 
Škoberne. 
Knjiga je pri bralcih zbudila me
šane občutke, pozitivne in nega
tivne odzive. Mnogi niso vedeli, 
kaj naj si mislijo o "čudežih", ki 
naj bi se dogajali med nami, 
opozarjajoč nas, da s takim živ
ljenjem drvimo v pogubo. 
Avtorica se nam je predstavila kot 
prijetna sogovornica. Svoj notranji 

mir je prenašala na nas poslušalce. 
Ni nas prepričevala, da moramo 
verovati v čudeže (npr. pojav 
svetlečega križa v steklenih vratih). 
Opozorila nas je nanje in nas napel
jevala na razmišljanje o napakah, 
ki jih delamo kot posamezniki in 
človeštvo v celoti. Spremeniti se 
bomo morali, postati si bomo mor
ali bolj človeški, pomagati bi mor
ali drug drugemu, ne bi smeli več 
uničevati narave, če želimo pre
živeti. 

Marija SAMEC 

SLOVO 
Na trati pred hišo je rasel visok macesen. Dajal je občutek varnosti in obenem 
strah. Strah, da se bo pravkar podrl. Že dalj časa smo vedeli, da bo treba drevo 
podreti. Toda na tihem smo upali, da se to ne bo nikoli zgodilo. 
Drevo je bilo podrto. Obenem pa so bili podrti tudi vsi spomini. In vsa leta, ko 
je staro drevo krasilo našo trato. Začutili smo praznino. Žal nam je bilo starega 
in mogočnega macesna. Kolikokrat smo prihajali v njegov objem in obljubo, 
da naših problemov ne bo izdalo nikomur. Kolikokrat smo mu prišli sporočat 
vesele novice. In kolikokrat je bil stari macesen prav koristen med igro. Kajti 
dajal je čudovito skrivališče pred "sovražniki". Toda zdaj sovgj^hgtoi utonili 
v pozabo. Otroci smo se zelo navezali nanj. In prav zato je bila izguba še toliko 
bolj boleča. .1—~-4Bt}IW. 
Velikokrat pogledamo na mesto, kjer seje včasih bohotil stan in "grčavi 'mačcl 
en. In takrat se spomnimo vseh čudovitih dogodkov, kji smo jih preživeli v 
macesnovi družbi. Tina ŠLAJPAH^m OŠ Šmarje-Sap 
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R A D O S T N O V P O M L A D 
Biti v življenju ustvarjalen, črpati 
iz njega, v njem uživati - le to je 
lahko geslo mladih, ki to pomlad 
privabljajo v kulturne hrame ljudi, 
željne pestrih dogajanj. Bogatemu 
kulturnemu februarju sledi radost
ni marec. Tako seje v organizaciji 
Z K O Grosuplje zvrstilo več prired
itev. In šola nam je spet prijazno 
ponudila pomoč. 
Petek, 7. marec - srečanje otroških 
in mladinskih pevskih zborov 
občine Grosuplje. 
Nabito polna avla OŠ Grosuplje, 
kar 280 mladih pevcev. Prijazen 
nagovor jim je podaril g. Rudolf 
Rome, župan občine Grosuplje. 
Imenitno so se najprej predstavili 
najmlajši pevci - "Slavček" iz V V Z 
Tinkara, "Sonček" iz V V Z Rožle 
in V V Z Kekec - " M r a v l j i 
ca".Otroškim zborom z obeh gro
supeljskih šol so se pridružili še 
zborčki s podružničnih šol Kopanj, 
Polica, Št.Jurij, in Šmarje Sap. 
Srečanje pa sta strnila mladinska 
zbora OŠ Grosuplje in "Zvezdice" 
sv. Mihaela. 
Čas elektronskih medijev in večne 
naglice so za dobri urici popestrili 
nežni glasovi v kar 11 skupinah, 
katerim se razdaja prav toliko 
zborovodij Ncvenka Koejančič, 
Melita Gale, Stanka Hren, Stane 
Hux, Emil Kovačec, Olga Gruden, 
Ksenija Kovačec, Dragica Mulh in 
Barbara Pance. Reviji je pozorno 
prisluhnila priznana glasbena ped
agoginja ga. Majda Hauptman, 
moderator večera pa je bil Uroš 
Lampret. Različnost je že sama po 
sebi bogastvo in soočili smo se z 
njim v glasbi, v slovenski besedi 
in pesmi. Mladi prav z glasbo 
spoznavajo sebe in svet ter do
življajsko bogatijo vse tisto, kar jih 
estetsko oblikuje. 
Mladost na odru, radost v dvorani. 

Občino Grosuplje, tako je svetov
ala gospa Hauptmanova po razgo
voru z zborovodji, naj na me
dobčinski reviji 10. aprila zastopa
jo : "Mravljice" iz vrtca Kekec 
Grosuplje, otroški zborček iz 
Št.Jurija in otroški zbor OŠ Louis 
Adamič Grosuplje - Tovarniška. 
Zaželimo jim srečno ! 
15. marec - medobčinska revija 
folklornih skupin občin Grosuplje 
in Ivančna Gorica v Šentvidu pri 
Stični. Med sedmimi skupinami je 
najstarejša FS Račna, kije 1. mar
ca letos praznovala 15 - letnico 
nadvse uspešnega delovanja. Sre
čanje je dokazovalo živo zaniman
je za ljudski ples in pesem, ki priča
ta o naši preteklosti, šegah in na
vadah. Pesem in ples v sebi nosita 
sporočilo, ki spaja preteklost in 
prihodnost. Zaplesale so FS s Krke, 
Račne, Zagradca in Šentvida pod 
mentorstvom Zofke Rogelj, Olge 
Gruden, Nataše Čuček, Branke 
Kovaček in Darje Zoreč. Plese je 
spremljala tudi odlična poznaval
ka folkloristike in koreografima 
gospa Branka Moškon. Gostoljub
ni domačini so poskrbeli za prijet
no vzdušje in malico. 
19. aprila se na področni reviji 
Dolenjske, Zasavja in Posavja 
izkažeta FS Račna z mentorico 
Olgo Gruden in FS Vidovo Šentvid 
z mentoricama Branko Kovaček in 
Darjo Zoreč. 
Z vami bomo ! 
20. marec - Na že tradicionalnem 
srečanju mladih novinarjev in 1 i t— 
eratov občine Grosuplje seje zbra
lo kar 20 mladih ustvarjalcev z 
novinarkama Andrejo Podlogar in 
Ksenijo. O srečanju naj spregovore 
rezultati (priloga časopisa). 
22. marec - Naše mlade gledališke 
( srednje ter višješolske jskupine 
si utirajo pot na odre izven občin

skih meja, tako si prostor na Lin
hartovem srečanju letos iščeta 
gledališki skupini K D Šmarje Sap 
s predstavo Zadnji vlak v režiji 
Betke Jamnik in K D Stična z 
Nušičevo Sumljivo osebo, katere 
režiser je Igor Gruden. Predstavi 
si je ogledal Miha Trefalt. 
24. marec - Otroci in vzgojiteljice 
V V Z Grosuplje ter OŠ Louis Ad
amič Grosuplje so nadvse lepo 
počastili mamice ob njihovem 
prazniku s prisrčnim in bogatim 
kulturnim programom. 
2. april - Lepše ne bi mogli počas
titi svetovnega dneva mladinske 
književnosti - rojstnega dne H.C. 
Andersena kot so to storili mladi 
gledališki umetniki. Deset otrošk
ih gledaliških in dve lutkovni sku
pini so prikazale svoje dosežke v 
Talijinem hramu v Grosupljem. 
3. medobčinsko revijo je otvorila 
Pika Nogavička in spet znova raz
vedrila mlade gledalce in prijatel
je gledališča. Mladi izvajalci so 
učenci 4.r. OŠ Ferdo Vesel iz 
Šentvida, njihova mentorica usp
ešnega projekta pa Polona Rus. 
Piki se je pridružila Sneguljčica, 
pravi baletni spektakel Metuljčk
ov V V Z Tinkara iz Grosupljega, 
pod mentorstvom Metke Kadunc 
in Ive Kocjan. 
Iz OŠ Ponikve so prišli "Ostržki" 
s predstavo : Miši v operni hiši; 
muzicirali so v čudovitih kostumih, 
mojstrska glasbena oprema je bila 
delo Rezke Šuštar, mentorici Mar
tina Prhaj in Mateja Hočevar. 
Slavna kiparka Anja Šmajdek in 
učenci OŠ Dobrepolje so nas pre
senetili s senčnimi lutkami in 
popeljali Z vlakom skozi čas. 
Mladi obiskovalci so z navdušen
jem sprejeli svoje vrstnike v večno 
privlačni igrici Kraljevi smetanovi 
kolački, ki jo je režirala Anita 
Gačnik. 
Mojca Pokrajculja z OŠ Kopanj 
je bila s svojim prekrasnim "pris-
rčkom" silno imenitna in nanj up
ravičeno ponosna mentorica Lidi
ja Čepe. 
Prvi dan so zaključili meščani -
člani gledališke skupine OŠ Višn
ja gora z Malo čarovnico ki ni 
mogla biti zlobna in mentoricama 
Metodo Mihelčič in Valerijo Ran-
čigaj. 
Predstave je spremljal strokovni 
svetovalec za gledališko dejavnost 
pri ZKOS Jurij Rudolf in bil s prav 
vsemi zadovoljen. 

3. april - drugi dan prijetnega 
druženja ljubiteljev gledališča so 
pričeli domačini - mojstrska skupi
na OŠ Grosuplje-Tovarniška in že 
sama mentorica Boža Krajcer, ki 
se z gledališko vzgojo ukvarja vrs
to let, je bila porok, da se bo dan 
lepo pričel."Pa me daj, če me mo
reš", so poimenovali svojo pred
stavo. 
Izvirni turistični spot Leopolda 
Severja in režiserke Marije Strnad 
z OŠ Stična "Veselo na delo pa bo 
uspelo" je nasmejal že razpoložene 
gledalce. 
In še enkrat lutke, tako zelo lepe 
so bile; prav tako prisrčni člani lut
kovne skupine Ostržek iz V V Z 
Kekec Grosuplje in njihova Moj
ca Pokrajculja z mentorico Darjo 
Zoreč. 
Škoda, da ob zadnji predstavi 
"Noč, koje posijalo sonce" ni bilo 
v dvorani več gledalcev. 
Gledališka skupina OŠ Šmarje z 
Betko Jamnik je srečanje v Grosu
pljem odlično zaključila. 
V Družbenem domu na Krki nas 
je čakala še Pepelka, prava operna 
predstava, ki so jo pod men
torstvom Tanje Tomažič in Marce
la Laha Talta izvedli učenci OŠ 
Krka. 
Četrtkove predstave je spremljala 
zunanja sodelavka za gledališko 
dejavnost ZKOS Meta Brulec. Pre
senečena nad izredno vel ikim 
številom delujočih skupin, nav
dušena nad vztrajnostjo in marlji
vostjo mentoric in ustvarjalnimi 
mladimi igralci ter dobro organiza
cijo, je prav vse povabila na repub
liško srečanje - gledališki maraton, 
ki bo na Vrhniki in Horjulu od 23. 
-25. maja 1997. 
Seveda, tudi tam se bomo izkaza
li! 

T. L. 

V k e m i č n i 

Adamičeva 20 Grosuplje 

iščemo delavko 
za pomoč v 

popoldanskem času. 
Informacije dobite po 

telefonu št. 762 - 404. 

Kemična čistilnica 
Loborec Margareta 
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DEJAVNOSTI ZA MLADE V MATIČNI KNJIŽNICI - NA KRATKO 
Po organiziranih zimskih počit
nicah v knjižnici (za finančno po
moč se v imenu otrok najtopleje 
zahvaljujemo Občini Grosuplje), 
je med nas priplul GUSAR BER-
TO. "Pridi, podaj roko, nasmeh je 
treba podariti. Povem ti, ne, ni 
težko, saj skupaj lažje rastemo..." 
je zapel in povedal zgodbo svoje
ga življenja, zgodbo o prijateljst
vu med otroci in odraslimi. V do
bro voljo je spravil veliko malih 
glavic, tudi gusarje postal dobre 
volje, saj se je končno le naučil -
plavati. 
Med nami je bila tudi ROMANA 
KRANJČAN, ki je v naših pros
torih posnela nekaj fotografij s sk
upino PINOCCHIO za svojo novo 
zgoščenko. 
Naslednjo uro pravljic je popest
rila mala GLASBENA ŠOLA, 
prišla sta Eva Kozlevčar in Dejan 
Zavašnik s svojimi učenci in fla-
vtici, harmoniki, violini, kitari se 
najlepše zahvaljujemo, saj so se na 
uri pravljic oglasili kar gredoč na 
nek drug nastop. Kmalu vas pov
abimo na še kakšen "večji do
godek". Obljubimo. 
Med nas je prišel tudi letošnji 
MEDNARODNI KNJIŽNI 
KVIZ. Letos bo potekal na temo* 
prehrane. Prav zato smo za f i 
nančno in organizacijsko pomoč 
poprosili Pekarno Grosuplje. Pri
jazno so se nam odzvali in postali 
naš generalni sponzor zaključne 
prireditve, ki bo potekala tudi v 
njihovih prostorih. Zakaj ne, ko pa 
v kvizu govorimo tudi o spoštovan
ju kruha, o lepem obnašanju za 
mizo, o odnosu do hrane nasploh... 
Pohvalimo se lahko, da je letos 
naša knjižnica sodelovala tudi pri 
sestavljanju knjižnega kviza in os
tane nam le še povabilo:"Rešujte 
ga!" Je pa tudi že v vseh šolskih 
knjižnicah, knjižničarji so se zopet 
prijazno odzvali na povabilo k 
sodelovanju. 
Pomlad in mladost smo obeležili s 
tradicionalnim SREČANJEM 
M L A D I H NOVINARJEV IN 
L I T E R A T O V . Srečanje je f i 
nančno in organizacijsko podprla 
Zveza kulturnih organizacij Gro
suplje, dogajalo seje v knjižnici, 
pomagala nam je mlada novinarka 
Dnevnika Andreja Podlogar. Kaj 
smo ustvarili, si preberite... 
2. april, Mednarodni dan knjig za 
otroke, smo praznovali s posebno 
uro pravljic. Otroke je obiskala 

Tokrat "pozerska stika" Romane Kranjčan in skupine PINOCCHIO 
na mladinskem oddelku knjižnice Grosuplje 

pisateljica Marija Turkalj s svoji
mi neštetimi zgodbicami o škratu 
Brunu. Temu srečanju sledi še nad
aljevanje, ki bo v Knjižnici Gro-

Z A H V A L A 
Ob nenadni, boleči izgubi drage
ga moža, očeta, starega očeta, tas
ta, brata in svaka 

JOŽETA ČAKŠA 
se iskreno zahvaljujemo sosedom, 
ostalim vaščanom Blata in prijatel
jem za pomoč in tolažbo. 
Zahvaljujemo se duhovnikom g. 
Vinku Vcglju, g. Francu Novaku in 
g. Jožetu Kastclicu za lepo pogreb
no slovesnost, pridigo, nagovor in 
besede tolažbe, pevcem pevskega 
zbora Žalna, ki so polepšali po
grebno slovesnost v cerkvi in pri 
odprtem grobu in trobentaču An
dreju Zakrajšku za občuteno zai
grano Tišino. Zahvaljujemo se čl
anom Gasilskega društva Gatina 
- Blato, ki so skupaj z gasilci sos
ednjih društev in člani Združenja 
šoferjev in avtomehanikov opravili 
častno stražo in vodili pogrebni 
sprevod, govorniku Dušanu Rusu 
pa za ganljive poslovilne besede. 
Zahvaljujemo se tudi Okrajnemu 
sodišču v Grosupljem, Partnerju 
Grosuplje, Pekarni Pečjak in g. 
Pečjaku osebno, za vso pomoč, 
cvetje in tolažilne besede. 
Zahvaljujemo se tudi učencem Os
novne šole Louis Adamič z vasi 
Blato, Gatina in Spodnje Duplice 
za ganljivo slovo od pokojnika. 
Zahvaljujemo se tudi vsem, ki ste 
nam pisno ali ustno izrazili sožaljc, 
z nami sočustovovali, darovali 
cvetje, sveče, prispevali za cerkev 
in sv. maše in vsem, ki ste našega 
dragega Jožeta Čakša pospremili 
na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi 

suplje 16.4. ob 17. uri. Sicer pa 
smo 2. april obeležili z branjem in 
pošiljanjem M E D N A R O D N E 
POSLANICE, ki je letos nastala 

pod peresom slovenskega pisatel
ja, Borisa A. Novaka. 
Zaključujejo se tudi Bralni palčki, 
ki smo jih izpeljali v sodelovanju 
z vrtcem in Malčki bralčki v naši 
knjižnici, rada bi vas opozorila na 
identično akcijo v Cicibanu, z 
naslovom BERIMO SKUPAJ. 
Tudi oni nas vabijo k družinskemu 
branju. Na zavihku aprilske šte
vilke Cicibana jc pritrjena izkazni
ca, s katero lahko pridete tudi v 
našo knjižnico (do 1. junija) in 
preberete vsaj tri poljubne knjige. 
Te vas čakajo, sicer pa ravno sedaj 
neumorno vnašamo v vzajemno 
slovensko bazo tudi otroške knjige 
in bo knjižnica zaprta še do konca 
aprila (razen ob sredah od 9. do 
19.h). Še malo...potrpljenja. 

Ksenija Medved 

S l o v o o d J o ž e t a A h l i n a 

18.3.1997. smo se poslovili od 
Jožeta Ahlin na pokopališču pod 
Boštanjem. Rojenje bil leta 1908 
na Malem Mlačevem. Njegova 
življenjska pot je bila izredno težka 
in trnjeva, vendar pa po svoje 
izredno poštena in plemenita. Ko 
mu je bilo leto in pol je izgubil 
mamo, ki bi jo najbolj potreboval. 
Ko mu je bilo osem let, mu je umrl 
tudi oče. Mačeha mu je rezala 
izredno tanke koščke kruha. Do 
svojega petnajstega leta si je nato 
služil svoj kruh kot pastirček pri 
čisto tujih ljudeh. S petnajstim le
tom je stopil v mornariško šolo in 
služil v podmornici in s pridnim 
učenjem postal mornariški oficir, 
ter nato služil v mornariškem inš
pektoratu. V začetku leta 1943 se 
je aktivno vključil v brigado Rade 
Končar, s katero je sodeloval v 
mnogih krvavih bojih za osvobo 
ditev domovine širom celotne 
države. Sodeloval je pri osvo
boditvi Beograda ter v preboju 
sremske fronte vse do končne os
voboditve. Demobiliziran je bil s 
činom kapetana prve klase. Po up-
okojitvi se je takoj vključil v 
družbeno politično delo na terenu, 
bil je dva mandata občinski od

bornik in dva mandata predsednik 
Krajevne skupnosti Veliko Mlače-
vo. Sodeloval je in vodil Kulturno 
prosvetno društvo v Krajevni sk
upnosti Mlačevo. Veliko skrbi in 
truda je posvetil prostovoljnim 
gasilskim društvom v krajevni sk
upnosti in drugim organizacijam. 
Vedno je bil pripravljen zastaviti 
svoje sposobnosti za dobrobit naše 
širše in ožje domovine, kjer koli je 
bilo to potrebno. 
Življenjske moči so ga zapustile. 
Kljub najzvestejši negi njegove 
žene Julke je bila bolezen močne
jša, ter gaje po osmih težkih oper-
acijah pripeljala do zadnjega 
počivališča v hladnem grobu. 
Vaščani in krajani ga bomo ob
držali v najlepšem spominu, spom
injali se bomo njegove poštenosti 
,dobronamcrnosti v vsakem po
gledu, njegovih del in njegovih 
nasvetov ter izredne skromnosti. 
Vsi, ki smo ga poznali in z njim 
sodelovali, smo globoko pre
pričani, če ne bi imela naša domov
ina toliko in tako zavednih in poš
tenih, ter požrtvovalnih sinov, ni
koli ne bi imeli danes svoje samos
tojne in demokratične Slovenije. 

Bernard Rode 

Za honorano ali redno delo 
(knjigoveška dodelava) 

zaposlimo dekle ali fanta. 
Telefon: 666-094 

\ \ X \ \ \ N \ 



PISMA BRALCEV * * PISMA BRALCEV 

GROSUPUE - KDO BO TEBE UUBIL 
(osebno razmišljanje IV) 
Proslava 8. februarja, kulturnega 
praznika Slovencev in ljudi, ki 
živijo v naši državi, bi morala biti 
po mojem mnenju najbolj obiska
na prireditev v celem letu. Ljudje bi 
si napolnili duha slovenstva in tudi 
videli in doživeli delo ljudi, ki celo 
leto skrbijo za kulturno dogajanje v 
našem kraju. 
Bila je lepa kulturna prireditev v 
Kulturnem domu Grosuplje za vse 
tri občine: Grosuplje, Ivančno Gori
co in Dobrepolje, podeljene so bile 
letne nagrade in priznanja ljudem, ki 
so po večini tihi delavci v svojem 

okolju in prav je, da se teh ljudi 
spomnimo in se jim zahvalimo za 
celoletni ali večletni trud na kul
turnem področju. 
Žal je moč ugotoviti, da se tudi pro
slave kulturnega praznika udeležuje 
zelo malo ljudi, posebno še iz kraja 
Grosuplje in ožje okolice. Kakšnih 
30 se jih zbere na ta dan, že več let 
se ponavlja ista zgodba, še najbolj 
opazno je žal to, da se teh prireditev 
udeležuje zelo malo mladih. Kam se 
izgubijo, kje je mladina, inteligen
ca, kje so tisti, ki neprestano ponav
ljajo, da je Grosuplje nezanimivo 
mesto in da ni nobenih prireditev, 

sami pa niso pripravljeni žrtvovati 
niti tega, da se prireditve samo 
udeležijo. Kje je kulturna in nacio
nalna zavest? 
Imamo sredstva v proračunu, ki se 
dajejo kot enkratno pomoč društvom 
in civilnim osebam za delo, ki pome
ni kulturni dogodek v Občini Gro
suplje. Teh sredstev se letno nabere 
kar precej. Poznano mi je, da ima
mo organizacije po strankarski lin
iji, ki tudi dobivajo sredstva za svo
jo promocijo in aktivnost mladih. Ne 
bom našteval teh sredstev v absolut
nem znesku. Čudi pa me, da je tako 
malo ljudi zainteresiranih za ta del 

davkoplačevalskega denarja. Samo, 
če bi vsi tisti ljudje, ki med letom 
kakorkoli sodelujejo pri delovanju 
raznih kulturnih društev in drugih 
civilnih oblik druženja, in vsi, ki 
dobijo kakršenkoli denar iz občin
skega proračuna, prišli na proslavo, 
bi morala biti dvorana Kulturnega 
doma, ki ima samo 200 sedežev, za 
tako proslavo po mojem mnenju 
vedno premajhna. 
Za zaključek pa samo še to, na dan 
največjega kulturnega praznika se 
izgleda sramujemo izobesiti tudi svo
jo nacionalno zastavo, pa ne samo 
po privatnih hišah, visele niso niti na 
državnih institucijah. Obešene so 
bile4 zastave na privatnih hišah in 2 
zastavi na osnovnih šolah. 

Anton ŽITNIK 
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SAH-GROSUPUE IMA DVA DRŽAVNA PRVAKA 
V prejšnji številki sem poročal o 
uspešnem nastopu grosupeljskih 
šahistov na osnovnošolskem pr
venstvu šahistov v Kranju. Teden 
dni za tem pa je bilo v Mariboru 
državno prvenstvo najboljših v sta
rostnih kategorijah, ki j ih pred
pisuje mednarodna šahovska fed
eracija. Prvenstvo je veljalo tudi 
kot kvalifikacija za evropska in 
svetovna prvenstva mladih. Na tem 
prvenstvu sta imela pravico nasto
pa Ana Srebmič v kategoriji dek
let do 14 let in Marko Srebmič v 
kategoriji fantov do 10 let. Oba sta 
učenca OŠ Louis Adamič (stara 
šola) v Grosupljem. 
Na prvenstvu sta oba zaigrala 
odlično. Ana je po manjšem spo
drsljaju v Kranju tokrat v močnej
ši konkurenci dokazala, da je v 
svoji kategoriji resnično "prva 
dama". Osvojila je prvo mesto in 
si tako priigrala vstopnico za 
svetovno prvenstvo. Njenemu 
zmagoslavju se je letos pridružil 
tudi brat Marko z prvim mestom 
med fanti. 
Marko je obenem s prvim mestom 
osvojil tudi drugo kategorijo, 
lako ima Grosuplje letos kar dva 
potnika na svetovno prvenstvo, kar 
za razmeroma majhen kraj, kot je 
Grosuplje, ni tako majhna stvar. 
Ta dvojni uspeh Ane in Marka je 
velika stvar, vendar pa moram pov
edati, da ni slučajen. To je plod 
trdega in načrtnega dela skozi dal
jše obdobje in tudi načrtovanja 
prave forme ob pravem času. Ana 

in Marko sta se za to, da sta ta us
peh dosegla, odpovedala marsika
teri uri zabave in jo nadomestila z 
delom za šahovnico. Ta trud je 
sedaj bogato poplačan. Jeseni 
odpotujeta na svetovno prvenstvo 
v Cannes na Ažurni obali. Seveda 
pa trdega dela in treninga ni konec. 
Na svetovno prvenstvo je potreb
no oditi dobro pripravljen, saj je 
tam konkurenca zelo huda. 
S pripravami sta začela kar takoj 
po državnem prvenstvu. Udeležila 
sta se mednarodnega šahovskega 
festivala na Bledu. V sklopu festi
vala je potekala šahovska šola 
znanega velemojstra Svešnikova. 
To šolo sta oba obiskovala, poleg 
tega pa sta še igrala, Ana v skupini 
B, Marko pa med mladimi do 16 
let. Uspeh na tem turnirju ni bil 
pomemben, saj sta se tu le kalila v 
igranju s starejšimi in bolj izkuš
enimi nasprotniki. Kljub temu pa 
je Ana dosegla tudi velik tekmov
alni uspeh. Izpolnila je normo za 
mojstrskega kandidata inje tako s 
svojimi 13 leti najmlajša nosilka 
tega naslova v Sloveniji. 
Do svetovnega prvenstva je še pol 
leta časa za priprave. Ta čas bomo 
poskušali kar najbolje izkoristiti. 
Na tem mestu bi se rad zahvalil 
vodstvu šole in učiteljicam za ra
zumevanje pri njunem šahovskem 
udejstvovanju. Poleg časa pa so za 
kvalitetne priprave potrebna tudi 
materialna sredstva, saj udeležba 
na turnirjih ni zastonj. Do sedaj so 
pri tem pomagali ŠK Gorica, Obči

na Grosuplje in firma LOGO, ki je 
lani omogočila An i nastop na 
svetovnem prvenstvu v pospešen
em šahu. Poleg udeležb na močnih 
turnirjih pa bi Ana in Marko za svoj 
nadaljnji razvoj potrebovala tudi 
kvaliteten prenosen računalnik, ki 
postaja na turnirjih nepogrešljiv 
spremljevalec sodobnih šahistov. 
Ana in Marko sta člana ŠK Gori
ca, saj ŠK Grosuplje kar lepo števi

lo let ni deloval. Upamo lahko, da 
nam ga bo uspelo oživiti. Prvi ko
raki so bili že storjeni. Mladi ig
ralci, ki jih je kar nekaj, bi si goto
vo zaslužili šahovski klub, v kat
erem bi se lahko udejstvovali. 
Upajmo, da bodo uspehi Ane in 
Marka vzpodbuda tudi za druge, da 
se jima pridružijo. 

Vojko Srebrnič 

L E T O V A N J E O T R O K V L E T U 1 9 9 7 
Rdeči križ Slovenije Območna orga
nizacija Grosuplje obvešča občane 
občin Dobrepolje, Ivančna Gorica in 
Grosuplje, da bomo v letu 1997 or
ganizirali letovanje otrok na De
belem Rtiču v mesecu juliju za 10 
dni za šolske otroke in otroke, ki 
obiskujejo malo šolo. 
Starši, ki želijo svojega otroka poslati 
na letovanje, naj lastoročno izpolnijo 
prijavnico, ki jo bodo učenci dobili v 
šoli od 10.4.1997 dalje in sicer: 
- za občino Dobrepolje bodo prijav

nice v tajništvu pri ga. Macuh-Mi-
hčič; na podružničnih šolah pri vod

ji šole, 
- za občino Ivančna Gorica bodo pri
javnice v centralni šoli Stična pri 
socialni delavki; v podružničnih šo
lah pri vodji šole, 

- za občino Grosuplje bodo prijavnice 
v centralni šoli Grosuplje v tajništvu 
pri ga. Zalki; na podružničnih šolah 
pri vodji šole. 

Izpolnjene prijavnice naj otroci vrne
jo najkasneje do 30.4.1997. Število 

otrok, ki bodo lahko letovali, je ome
jeno. V kolikor bo prijavnic več, ka
kor je prostih mest, bodo imeli pred
nost otroci, ki pogosteje obolevajo ter 
otroci iz socialno ogroženih družin. 
Ekonomsko ceno letovanja bomo krili 
iz sredstev, ki jih bomo v ta namen 
dobili od Zavoda za zdravstveno za
varovanje Slovenije - Območna eno
ta Ljubljana in iz proračunov po
sameznih občin, razliko do polne cene 
bodo morali pokriti starši, ki bodo o 
višini obveščeni preko šole. 
OB TEJ PRILIKI POZIVAMO 
DELOVNE ORGANIZACIJE, 
PODJETNIKE IN POSAMEZNI
KE, DA LAHKO V TA NAMEN 
NAKAŽEJO DENARNA SRED
STVA NA ŽIRO RAČUN 50130-
678-56005 RDEČI KRIŽ SLOV
ENIJE OBMOČNA ORGANIZA
CIJA GROSUPLJE S PRIPISOM 
- ZA ZDRAVSTVENO L E T O 
VANJE OTROK. 
Zdravniška oskrba je organizirana na 
Debelem Rtiču, mi pa moramo 
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preskrbeti voditelje in pedagoškega 
vodjo. 
Glede na to, za čas letovanja na De
belem Rtiču, vabimo k sodelovanju 
študente pedagoške fakultete ali 
višje zdravstvene šole in ostale, ki 
so dopolnili 18 let in imajo veselje 
delati z otroki in obvladajo plavanje. 
Zainteresirani kandidati pošljite pisne 
prijave o izpolnjevanju pogojev na naš 
naslov: 
Rdeči križ Slovenije, Območna orga
nizacija Grosuplje, Taborska 2,1290 
Grosuplje. 

RDEČI KRIŽ SLOVENIJE 
OBMOČNA ORGANIZACIJA 

GROSUPUE 

Z A H V A L A 
ob boleči izgubi našega moža, 

očeta in starega ata 
ANTONA MATJAŽIČA 

Sorodnikom, prijateljem, znan
cem in sosedom se iskreno zah
valjujemo za izražena sožalja in 
spremstvo na njegovi zadnji poti. 
Posebna zahvala dr. Golobu, G D 
Veliko Mlačevo in tudi drugim 
predstavnikom GD iz sosednjih 
krajev, ki so se tako številno 
udeležili pogreba, predstavnikom 
tovarne Motvoz in platno Grosu
plje, ZB Grosuplje in župniku g. 
C i r i l u Oražmu za opravljen 
obred. Prav tako prisrčna hvala 
g. Rodctu in g- Jerebu za tople 
poslovilne besede, pevcem za 
ubrano petje in trobentaču za 
občuteno zaigrano tišino. Poseb
na hvala družini Hribar iz Lobč-
ka in družini Skubic iz Plešivicc 
za pomoč v težkih trenutkih. 
Še enkrat hvala vsem in vsako
mur posebej za darovano cvetje, 
sveče in spremstvo na njegovi 
zadnji poti. 

Vsi njegovi 

P L A N I N S K O DRUŠTVO G R O S U P U E V A B I N A I Z L E T E 
V M E S E C U M A J U IN J U N I J U 1 9 9 7 

SOBOTA 03. maj 1997: ŠMAR-
JE-SAP, G O R A 748 m, M E D V E -
DICA 
Zbor udeležencev pred gostilno 
M A J O L K A v Šmarju ob 7.10 uri. 
Od tu po zahodnem delu grosupel
jske poti proti Gori (Ahacu), ki je 
ena najlepših razglednih točk naše 
poti. Po ogledu cerkve se bomo 
spustili do domačije Borštnik v 
Medvedici, kjer si bomo lahko 
potešili lakoto in žejo ter se spros
tili ob zvoku harmonike. Od tu 
bomo poskrbeli za prevoz do Gro
supljega. Skupaj 6 ur lahke hoje. 
Vodi: Franc Štibernik in Miro 
Pavič 
Tel: 773-345 zvečer 

S O B O T A 10. maj 1997: B L E -
GOŠ 1562 m 
Z avtobusom do Zetin, nato po lah
ki poti na vrh, s katerega je zelo lep 
razgled. Od tu spust do koče in nato 
povratek na izhodišče. Tura je prim
erna za družine s šoloobveznimi 
otroki. Skupaj 5 ur lahke hoje. 
Vodi: Franc Štibernik 
Tel: 773-345 zvečer 

S O B O T A 24. maj 1997: STOL 
2236 m 
z AVTOBUSOM DO Javorniškega 
rovta nad Jesenicami. Od tu skozi 
Medij dol na pobočja Be-lščice in 
preko Potoškega Stola na STOL. 
Povratek do parkirišča v Završnici. 
Zelo razgledna tura, ki zahteva 
primemo kondicijo. Skupaj 8 ur lah
ke hoje. 
Vodi: Vera Zajec 
Tel: 763-173 

N E D E L J A 01. junij 1997: 
M A T K O V K O T - M R Z L A GO
R A 2203 m - OKREŠELJ 
Z avtobusom do gostišča Sester 
Logar v Logarski dolini. Od tu v 
Matkov kot mimo Matkovega 
škafa (če bo še sneg) na vrh Mr
zle gore. Spust na Okreše l j , 
mimo slapa Rinka, do parkirišča, 
kjer bo čakal avtobus. Izlet je 
primeren tudi za tiste člane, ki ne 
zmorejo več težje hoje (dan bodo 
preživeli v lepotah Logarske do
line). Skupaj 9 ur srednje za
htevne hoje. 
Vodi: Miha Oblak 
Tel: 773-695 

S O B O T A 14. junija 1997: 
GOZD M A R T U L J K - SLAPOVI 
B E L E G A P O T O K A (SKOČNI-
KI), VRŠIČ 1699 m 
Tura v malo obiskane predele 
martuljških gora. Delno brez
potje od zadnjega slapa do vrha 
Vršiča s katerega je čudovit po
gled na Martuljkovo skupino 
(razgledna točka za redke iz
brance). Skupaj 5 ur ne preveč 

zahtevne hoje. 
Vodi: Franc Štibernik 
Tel: 773-345 

S O B O T A 28. junij 1997: 
SORIŠKA P L A N I N A - ČRNA 
PRST 1844 m - R O D I C A 1966 
m - V O G E L 1922 m - R A Z O R 
P L A N I N A - T O L M I N 
Dvodnevna tura po spodnjih Bo
hinjskih gorah. Prvi dan cca 10 
ur hoje. Prenočili bomo na pla
nini Razor in se drugi dan spustili 
v Tolmin cca 4 ure hoje. 
Vodi: Miro Pavič 
Tel: 723-851 
Planinsko druš tvo Grosuplje 
naproša vse, ki j ih ti izleti zani
majo, da se takoj javijo vodniku 
zaradi pravočasnega organiziran
ja prevozov. Obiščete nas lahko 
tudi na sedežu društva na Tabor
ski 2 vsak ponedeljek ob 20. uri. 
Povabite na izlete tudi svoje pr
ijatelje. 
Planinski pozdrav! 

Vodja Planinskega društva 
Grosuplje 

R I S P E 
»kane, lahko tudi na disl 

za prihodnjo številko 
oddajte najpozneje do 

30. aprila 1997* 
Urednica 

tO 

Hranilnica 

oo 
LON d.d. Kranj 

V MESECU APRILU SMO ZNIŽALI OBRESTNE MERE ZA 
POTROŠNIŠKE KREDITE 

do 6 mesecev T + 7,9 % do 36 mesecev T + 11,9 % 
do 12 mesecev T + 8,9 % nad 36 mesecev T + 12,9 % 
do 24 mesecev T + 9,9 % 

Za vse potrošniške kredite za dobo do 36 mesecev je potrebno le E N O J N O 
varovanje in sicer s plačilom zavarovalne premije. 

Za vse dodatne informacije smo Vam na voljo osebno ali 
po telefonu 764-300. 

Poslovna enota 
M A G R O 
Grosuplje 

Kolodvorska 3 
Telefon: 061/764-600 

061/764-300 
Faks: 061/761-719 

Grosupeljski odmevi - Ustanovitelj je občinski svet občine Grosuplje -Uredniški odbor: Ivo Brečič, Barbara Pance, Andreja Podlogar, Matjaž 
Trontelj in Anica Zajec. - Glavna in odgovorna urednica Alenka Adamič -Tehnična urednica Alenka Adamič - Lektorica Marija Samec - Naslov 
uredništva Kolodvorska 2, Grosuplje - Računalniški prelom U&D Ulaga - Tisk GRAFIS Grosuplje - Rokopisov in fotografij ne vračamo. Glasilo 
izhaja enkrat mesečno v nakladi 4.500 izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Glasilo občine spada med proizvode, za 
katere se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5 odstotkov. 


